




3 اقتصادی

رئیس اتاق بازرگانی مشترک ایران و عراق  مطرح کرد

تحرک اقتصاد با تهاتر بدهی دولت 
رئیس اتاق بازرگانی مشترک ایران و عراق گفت : تهاتر بدهی ۱۱۰ هزار میلیارد تومانی 

دولت، تحرک مطلوبی را در اقتصاد کشور به وجود خواهد آورد.
یحیی آل اسحاق با بیان اینکه کمیسیون تلفیق با توجه به ناتوانی دولت در پرداخت 
بدهی ها، راهکار تهاتر را معرفی کرده است افزود: بدهی ۱۱۰ هزار میلیارد تومانی دولت 
به پیمانکاران در سطح کشور باعث شده برخی در آستانه ورشکستگی و بیماری های 
روحی و روانی قرار گیرند. وی ادامه داد: دولت به پیمانکاران، پیمانکاران به بانک ها و 
بانک ها نیز به بانک مرکزی بدهکارند که راهکار تهاتر می تواند بخشی از مشکلات در 
این باره را حل کند. آل اسحاق گفت: با راهکار تهاتر، دولت برای تسویه بدهی ها، اوراقی 
برای پیمانکاران صادر می کند تا آنها این اوراق را به بانک های طلبکار ارائه دهند، بانک 
ها نیز طبق مصوبه مجلس شورای اسلامی، اوراق مورد نظر را بابت بدهی خود به بانک 
مرکزی عرضه می کنند. وی افزود: با تحقق این مهم، دولت فقط به بانک مرکزی بدهکار 
می شود و تحرکی به میزان ۱۱۰ هزار میلیارد تومان در اقتصاد کشور به وجود می آید.

وی  گفت: البته با بدهکار شدن دولت به بانک مرکزی احتمال دارد چاپ اسکناس 
و افزایش پایه پولی از سوی بانک مرکزی در دستور کار قرار گیرد که منجر به ایجاد 
ضربات مهلک بر همه پیکره اقتصاد کشور خواهد شد یعنی دولت بدهی های خود را 
از جیب مردم پرداخت می کند و تورم بیشتری را در جامعه رقم می زند. رئیس اتاق 
بازرگانی مشترک ایران و عراق  افزود: برای جلوگیری از چنین پیامدی، مجلس با تصویب 
مصوبه ای به بانک مرکزی اجازه تسویه بدهی با چاپ اسکناس و افزایش پایه پولی 
را نمی دهد که در صورت تحقق این مهم، گام های ارزشمندی در شکوفایی اقتصاد 

برداشته می شود.

رئیس اتاق اصناف؛

واگذاری اتحادیه ها به شهرداری ها
 به صلاح نیست

 رئیس اتاق اصناف با بیان اینکه ۹ اتحادیه در کمیسیون زیربنایی دولت در حال 
واگذاری به شهرداری هاست، گفت: این کار به صلاح نیست. 

علی فاضلی در جلسه روسای اتحادیه های صنفی تهران با حضور شهردار تهران گفت: 
اصناف از جمله بنیان های تاریخی و اقتصادی کشورهستند و بازار قلب تپنده مسایل 
اقتصادی است و در بزنگاههای تاریخی نقش آفرین بوده اند. ضمن اینکه در بحث 
اموزش نیروی انسانی نیز با ٥٥۰ هزار بنگاه خدماتی و ٦۰۰ هزار بنگاه تولیدی وارد 
عمل شده اند.  رئیس اتاق اصناف ایران افزود: در تهران ٢٥۰ هزار واحد صنفی دارای 
پروانه کسب وجود دارند در حالیکه واحدهای بدون پروانه نیز مشغول به کار هستند؛ 
در این میان علیرغم تلاش شهرداری تهران در ساماندهی مشاغل مزاحم ، ولی امروز 
حتی شاهد مدیریت درست در حوزه ساماندهی بنگاههای مزاحم نیستیم. وی تصریح 
کرد: باید به نظام خدمات و تولید برگردیم  در حالیکه برای بنگاههای صنفی تولید 
تمهیدات حمایتی اندیشیده نشده در حالیکه بیشتر توان تولید به سمت دلالی رفته 
است؛ این در حالی است که تابلوهای تبلیغاتی باید عوارض بپردازند ولی تابلویی که 
شناسنامه واحدهای صنفی است نباید عوارض بپردازد. فاضلی با انتقاد از تجاری فروشی 
شهرداری تهران افزود: مجموعه های صنفی با واحدهای تجاری که قارچ گونه رشد کرده 
اند همگون نیستند؛ ضمن اینکه موضوع دکه داران نیز هنوز حل و فصل نشده است؛ 
این در حالی است که شهردار سابق در این خصوص دستوراتی داشت ولی اجرایی نشد. 
رئیس اتاق اصناف ایران خاطرنشان کرد: چرا باید وزیر کشور دنبال این باشد که دولت 
به دنبال بنگاهداری رفته و واحدهای صنفی زیر نظر دولت و شهرداری بروند؟ متاسفانه  
در حال حاضر ۹ اتحادیه در کمیسیون زیربنایی دولت در حال واگذاری به شهرداری 
ها است که این کار به صلاح نیست. وی با بیان اینکه راهکار درستی برای دستفروشان 
اندیشیده نشده و هنوز ساماندهی های آن صورت نگرفته است؛ ادامه داد: ضمن اینکه 
نباید نمایشگاههایی در گوشه و کنار شهر بدون مجوز یا با مجوز شهرداران برگزار  شود 

که کالای چینی با غیر ایرانی می فروشند.

وزیر صنعت، معدن و تجارت:

تولید با بهره ۲3 درصدی به صرفه نیست
وزیر صنعت، معدن و تجارت یکی از معضلات اساسی واحدهای تولیدی را نرخ سود 
بالای بانکی عنوان و اعلام کرد: واحدهای تولیدی با نرخ سود ٢۳ درصد با مشکل مواجه 

می شوند و بازدهی واحدهای پاسخگوی این میزان سود نیست.
محمد شریعتمداری  دیروز در مراسم افتتاح واحد تولیدی مواد غذایی در شهرک 
صنعتی نظرآباد با حضور معاون اول رییس جمهور انجام شد، گفت: صنعت کشور با همه 

محدودیت ها روند رو به رشد خود را ادامه داده است.
وی افزود: رشد صدور مجوزهای تاسیس نشان از میل به سرمایه گذاری در کشور دارد 

به طوری که امسال ٢۳ درصد نسبت به سال گذشته رشد داشته ایم.
نیمی از صنایع نصفه کار می کنند 

شریعتمداری به وضعیت واحدهای تولیدی کشور اشاره و اعلام کرد: ٥۰ درصد از 
واحدهای تولیدی کشور با ظرفیتی بیش از ٥۰ درصد فعالیت دارند. وزیر صنعت، معدن 
و تجارت افزود: استان البرز نیز هفتمین پایگاه صنعتی کشور به شمار می رود و سال 
گذشته در این استان هزار و ٢٥٦ پروانه بهره برداری جدید صادر شده است. وی ادامه 
داد: البرز طی چند ماه گذشته از رتبه ٢۷ پرداخت تسهیلات رونق تولید به رتبه اول 
کشور ارتقا یافته است. این مسئول در ادامه یکی از معضلات اساسی واحدهای تولیدی 
را نرخ سود بالای بانکی عنوان و اعلام کرد: واحدهای تولیدی با نرخ سود ٢۳ درصد با 
مشکل مواجه می شوند و بازدهی واحدهای پاسخگوی این میزان سود نیست. وی افزود: 
بر همین اساس انتظار می رود کاهش نرخ بهره متناسب با تورم در شورای پول و اعتبار 
مطرح شود. شریعتمداری یکی از مشکلات استان البرز را مستثنی نشدن از شعال ۱٢۰ 
کیلومتر عنوان و اعلام کرد: البرز نیز باید با رعایت الزامات زیست محیطی مانند قم از 

شعاع ۱٢۰ کیلومتری مستثنی شود.

بر اساس آمار ۹ ماهه گمرک؛

۵۶۰۰۰ خودرو وارد کشور شد
در حالی که در واردات خودروی خارجی از مرداد ماه سال جاری ممنوع شده، آمار 
گمرک ایران نشان می دهد که در ۹ ماهه سال جاری بیش از ٥٦ هزار خودرو به ایران 
وارد شده است. به گزارش ایسنا، بر اساس تازه ترین آمار گمرک ایران از تجارت خارجی 
۹ ماهه سال جاری، در این مدت ٥٦ هزار و ۷٦ دستگاه خودرو به ایران وارد شده که 
ارزش آن به بیش از یک میلیارد و ۴۸۸ میلیون دلار می رسد. از تعداد کل خودروهای 
وارداتی به ایران در این مدت بیشتر تعداد خودروهای واردشده از کشور امارات متحده 
عربی بوده است. بر این اساس در ۹ ماهه سال جاری ۳۸ هزار و ٥٥۴ دستگاه خودروی 
سواری از امارات به ارزش یک میلیارد و ۱۱ میلیون دلار به ایران وارد شده است. ثبت 
سفارش واردات خودرو در حال حاضر از سر گرفته شده، اما هنوز بر سر تعرفه واردات این 
خودروها بحث وجود دارد. دولت تعرفه واردات خودروی خارجی را افزایش داده است 
که به نظر می رسد که قیمت خودروی خارجی با افزایش همراه باشد، اما شورای رقابت 
با افزایش تعرفه واردات خودرو مخالفت کرده است. با این تفاسیر باید دید که وضعیت 

واردات خودرو در نهایت به کجا می انجامد؟
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شجاعت مدیریت اکتشاف شرکت ملی نفت در نوسازی ساختارها و استفاده 
از فرایندهای جدید اداری و مالی که منجر به کشف تخلف ۱۰۰ میلیارد تومانی 
یک کارمند این شرکت شد، باید توسط سایر سازمان ها و شرکت ها دنبال شود 
که شاید در بیخ گوش مدیران آنها بدون آنکه اطلاع داشته باشند، تخلفاتی در 

حال وقوع است. 
به گزارش ایرنا، شناسایی اختلاس حدود ۱۰۰ میلیارد تومانی در مدیریت 
اکتشاف شرکت ملی نفت، بار دیگر نگاه ها را به فساد در دستگاه های دولتی و 

حاکمیتی جلب کرد.
اگرچه ممکن است این تخلفات توسط یک فرد و یا شبکه ای از افراد رخ دهد، 
اما وقوع آنها، باعث گسترش بی اعتمادی در کشور و دلسرد شدن مردم و گروه 

های اجتماعی خواهد شد.
با وجود این که شنیدن اخبار این تخلفات و سوء استفاده ها، دردآور و نگران 
کننده است، اما بررسی آنها می تواند به جلوگیری از وقوع تخلفات مشابه کمک 

کند.
** تغییر در فرایندهای اداری و مالی، عامل کشف اختلاس

اختلاس حدود ۱۰۰ میلیارد تومانی در شرکت اکتشاف نفت، زمانی کشف 
شد که » سیدصالح هندی« مدیر جدید این شرکت برای کارآمد کردن ساختار 

شرکت، اقدام به نوسازی و تغییر در ساختارها و فرایندهای مالی و اداری کرد.
پس از اعمال این اصلاحات در فرایندها و روش های حسابداری شرکت نیز 

تغییراتی اعمال شد، که این اقدامات، زمینه شناسایی تخلف را فراهم کرد.
**ماجرای فرار متخلف 

یک منبع آگاه در گفت وگو با ایرنا با تشریح فرار خزانه دار مدیریت اکتشاف 
شرکت ملی نفت گفت: در نتیجه تغییر فرایندهای مالی و بررسی های انجام 
شده، وقوع تخلف مالی در شرکت احراز شد، اما هنوز مشخص نشده بود که این 

تخلفات توسط چه کسی رخ داده است.

وی افزود: قرار بود جلسه ای در روز ۱۳ دی ۹٦ )روز چهارشنبه( برای بررسی 
این موضوع تشکیل شود و بر این اساس به خزانه دار شرکت )فرد متخلف( نیز 
اطلاع داده می شود تا در جلسه حضور یابد، اما وی که متوجه شده بود در این 
جلسه، تخلفش آشکار خواهد شد، به بهانه بستری بودن همسرش در بیمارستان 
و وخامت حال وی، از شرکت در این جلسه عذرخواهی می کند و به سرعت به 

بهانه حضور در بیمارستان از ساختمان شرکت اکتشاف خارج می شود.
وی یادآور شد: پس از تشکیل این جلسه که بدون حضور خزانه دار مدیریت 
اکتشاف )فرد متخلف( برگزار شده، آشکار می شود که تخلف از طرف وی رخ 
داده که این موضوع بلافاصله به حراست وزارت نفت و نهادهای نظارتی و امنیتی 

اطلاع داده می شود.
در بررسی های بعدی مشخص می شود که فرد متخلف، تلاش کرده است از 

کشور خارج شود.
**شناسایی 100 میلیارد تومان اختلاس از سال 88 تاکنون

این مقام آگاه درباره میزان تخلف کشف شده نیز گفت: در نتیجه بررسی های 
انجام شده از سال ۸۸ تاکنون حدود ۱۰۰ میلیارد تومان تخلف کشف شده است، 

اما هنوز بررسی ها ادامه دارد.
وی خاطر نشان کرد: با توجه به این که بررسی پرونده های مالی پیش از سال 
۸۸ نیز آغاز شده است، احتمال دارد مبلغ تخلف بیشتر شود، که البته هنوز به 

طور قطعی نمی توان این مساله را تایید کرد.
**درس های کشف اختلاس 100 میلیارد تومانی

نکته قابل توجه در این ماجرا این است که بر خلاف سایر تخلفات که نهادهای 
نظارتی اقدام به شناسایی تخلف و اطلاع رسانی آن می کردند، این تخلف توسط 

خود شرکت اکتشاف، شناسایی و اعلام شده است.
نکته دیگر این است که این تخلف پس از تصمیم به نوسازی ساختار اداری و 
مالی و اعمال تغییرات فرایندی در بخش مالی و اداری شرکت، شناسایی شد، 

بنابراین اگر فعالیت ها در این شرکت همچنان به شیوه سنتی انجام می شد، این 
تخلف همچنان ادامه می یافت و شاید نیز هیچ گاه کشف نمی شد.

مساله بعد، لزوم حاکم بودن ضوابط به جای روابط است، بررسی ها نشان می 
دهد فرد متخلف که سالها در پست خزانه دار شرکت فعالیت می کرده، توانسته 
بود اعتماد مسوولان و کارمندان بخش های مختلف را جلب کند به طوری که 
سایرین با نظر مساعد و با کمترین سخت گیری به وی، اقداماتش را تایید می 

کردند.
از مشکلات دستگاه های اداری کشور، کنار گذاشتن سخت گیری ها و نظارت 
های مالی به دلیل اعتماد بیش از حد به یک فرد خاص است که این موضوع 

زمینه تخلف را فراهم می کند.
در بررسی تخلف رخ داده نیز مشخص می شود که فرد متخلف به دلیل روابط 
دوستانه ای که با کارمندان و مدیران بخش های مختلف برقرار کرده، توانسته بود 
بدون جلب توجه، به سوءاستفاده های خود ادامه دهد و تنها تغییرات در بخش 

فرایندهای مالی شرکت منجر به شناسایی وی شده است.
بنابراین، در این پرونده با افراد اهمال کار و کسانی که دچار قصور نیز شده اند، 
برخورد شده است، شاید این افراد در وقوع جرم، شریک وی نبوده اند، اما با بی 

دقتی و اعتماد بیش از حد به خزانه دار شرکت، موجب بروز تخلف شده اند.
**لزوم پرهیز از تخریب مهم ترین نهاد علمی و اجرایی کشور در بخش اکتشاف

باید توجه داشت شرکت اکتشاف، معتبر ترین مرکز علمی و اجرایی کشور 
در زمینه شناسایی مخازن نفت و گاز کشور است که در مقایسه با کشورهای 
همسایه با کمترین امکانات و در شرایط سخت تحریم، اقدام به شناسایی مخازن 
جدید انرژی در کشور کرده که این موضوع نقش مهمی در تقویت جایگاه کشور 
در بین دارندگان مخازن هیدروکربوری در کشور داشته است، بنابراین نباید 
به بهانه تخلف یک فرد )یا افراد( اقدام به تخریب این شرکت کرد که منجر به 

تضعیف علمی و عملیاتی کشور در بخش اکتشاف می شود.
**نظر زنگنه درباره تخلف 100 میلیارد تومانی

»بیژن زنگنه« وزیر نفت نیز درباره این تخلف، گفت: این فرد یکی از کارمندان 
بخش اکتشاف بوده که تخلف کرده است و خود کارکنان بخش اکتشافات این 

تخلف را کشف کرده اند.
وی با اشاره به اینکه این فرد به مقامات قضایی معرفی شده است، افزود: مقامات 

قضایی با جدیت این موضوع را دنبال می کنند.
زنگنه افزود: این فرد در حال حاضر به خارج از کشور فرار کرده و مقامات قضایی 
از طریق پلیس اینترپل پیگیر هستند که این فرد را به کشور بازگردانند؛ علاوه بر 

این در حال بررسی هستند که اگر این فرد همدستی دارد با آن برخورد کنند.
وزیر نفت با بیان اینکه به دلیل قصور، چند نفر از مسئولان را در اکتشاف از 
پست هایشان برکنار کرده ام، گفت: بر این اساس تاکنون یک نفر به هیات 
تخلفات معرفی شده و ممکن است چند نفر دیگر به دلیل قصور و اهمال در انجام 

وظیفه به هیات تخلفات اداری وزارت نفت معرفی شوند.
زنگنه ادامه داد: این اقدامات غیر از اقداماتی است که دستگاه قضا انجام می 

دهد.
**لزوم نوسازی ساختارها و فرایندهای مالی و اداری سایر شرکت ها 

و سازمان ها
باید سایر شرکت ها همانند مدیریت جدید مدیریت اکتشاف شرکت ملی نفت، 
جسارت نوسازی اداری و مالی و کنار گذاشتن روش های قدیمی و پوسیده را 

داشته باشند، تا ضمن بالا رفتن بهره وری، جلوی تخلفات نیز گرفته شود.
شاید در بیخ گوش مدیران شرکت ها و سازمان های مختلف، بدون آنکه 
اطلاعی داشته باشند، تخلفاتی در حال وقوع است که تنها با نوسازی و در پیش 
گرفتن رویه های جدید اداری و مالی و روش های حسابداری قابل شناسایی 

خواهد بود.

جزییات جدید از کشف اختلاس 100 میلیارد تومانی
 در نفت و فرار متهم 

یک اقتصاددان معتقد است کاهش بودجه عمرانی در لایحه بودجه ۱۳۹۷ موجب 
نگرانی نیست، چرا که پروژه های نیمه تمام بسیاری وجود دارد که دولت باید عزم 
خود را برای به پایان رساندن آنها جذب کند و به نظر می رسد تاکنون بودجه عمرانی 
صرفا به دور ریخته می شده، چرا که پروژه ها ناتمام مانده و دولت پول آنها را به سمت 

بودجه جاری می برده است. 
آلبرت بغزیان در گفت وگو با ایسنا، درباره بودجه عمرانی کشور چنین توضیح داد: 
سابقه بودجه عمرانی نشان داده است که علی رغم اعداد بالای بودجه عمرانی، ولی 
نهایتا بخش اعظمی از آن به اشتغال منتهی نمی شود و اغلب این پول به سمت 
پروژه هایی می رود که نیمه تمام باقی می  ماند، چرا که دولت مجبور می شود بخشی 
از بودجه ای را  که در نظر گرفته است، به سمت هزینه های جاری خود ببرد. به نظر 
من دولت برای لایحه بودجه سال ۱۳۹۷ تصمیم گرفت از بودجه عمرانی کم کند، 
چرا که باید این بودجه صرف پروژه هایی شود که  نیمه تمام باقی  مانده اند. اکنون  
۱۰ هزار پروژه  نیمه تمام باقی  مانده است که ا گر  دولت بتواند  آنها را تکمیل کند، 
کار بزرگی را انجام داده است. وی در ادامه عنوان کرد: به نظرم کاهش بودجه عمرانی 
نگران کننده نیست. درست است که بودجه عمرانی همواره باعث افزایش تولید و 
اشتغال می شود،  ولی به دلیل عملکرد نامطلوب در طی سال های گذشته،   عملا 
بودجه عمرانی به منزله دور ریختن پول بوده و دولت باید عزم خود را برای تکمیل  

کاهش تعداد پروژه  های نیمه تمام کند و همان ها که هستند را تکمیل کند.   
بغزیان درباره  سیاست های دولت در زمینه انتشار اوراق که این روزها انتقاداتی را بر 
انگیخته است، اظهار کرد: به  هر حال چاپ اوراق یکی از ابزارهایی است که دولت به 
وسیله آن بتواند هزینه های خود را بپوشاند. در خارج از کشور  اوراقی منتشر می شود 

که سودی بر آن تعلق می گیرد و چون  زمان سر رسیدهای آن معلوم نیست در بورس 
نیز خرید و فروش می شود،  ولی در ایران بیشتر  اوراق مورد استفاده، اوراق مشارکت 
است که سررسید معینی دارد. این اقتصاددان توضیح داد: دولت با چاپ اوراق، ابزاری 
را در اختیار گرفت که به موجب آن بتواند  بدهی خود به  پیمانکاران  را تسویه کند 
تا به این وسیله بدهی پیمانکاران به بانک نیز پرداخت شود و از بانک به بانک مرکزی 
تسویه شود و در نهایت می ماند بدهکاری دولت به بانک مرکزی. بغزیان توضیح داد: 
این ابزار به ذات خود راه حل خوبی است، به شرط این که کامل انجام شود.   اگر پول 
به سمت پیمانکار برود و مثلا پیمانکار به بانک پرداخت نکند، قاعدتا انتظاری که از 
انتشار اوراق می رود محقق نخواهد شد،  ولی به  هر حال دولت با پیش فرض این  که 
می تواند راه حلی برای پرداخت این بدهی ها پیدا کند، اوراق را منتشر  کرده و به نظر 
من ابزار مناسبی بوده است. این اقتصاددان در ادامه  با اشاره به مسائل مطرح شده 
پیرامون افزایش قیمت های حامل های انرژی عنوان کرد: با افزایش قیمت حامل های 
انرژی موافق هستم،  ولی دولت باید در کنارش اقدامات پشتیبان مطلوب را نیز انجام 
دهد. باید دولت توجیهی داشته باشد که وقتی می خواهد قیمت حامل های انرژی را 
افزایش دهد این کار به چه دلیلی صورت می گیرد، به دلیل کاهش واردات؟   کاهش 
آلودگی هوا؟ و دولت با منابع درآمدی آن چه خواهد کرد؟ دولت باید افزایش قیمت ها 
را در صورت افزایش قیمت های حامل های انرژی کامل کند. او افزود: اگر قیمت 
حامل های انرژی افزایش یابد و نظارت کافی بر روی قیمت ها صورت نگیرد، بهانه ای 
به دست عده ای می آید که قیمت کالا را در بازار به بهانه افزایش قیمت حامل های 

انرژی افزایش دهند. در نتیجه  در این زمینه دولت باید نظارت خود را افزایش دهد.
این اقتصاددان چنین توضیح داد:  اگر حمل و نقل عمومی تقویت شود، کیفیت 

خودروهای مورد استفاده مردم بالا برود، نظارت کافی بر روی قیمت های دیگر صورت 
بگیرد، مردم با افزایش قیمت حامل های انرژی مخالفت نخواهند کرد،  ولی همان 

طور که گفتم باید دولت نقش پشتیبانی خود را در این زمینه  پر رنگ کند. 

یک اقتصاددان :

کاهش بودجه عمرانی در لایحه بودجه  نگران کننده نیست 
آگهی مزایده اموال منقول درمرحله اول 

پرونده کلاسه ۹٥۰۹۳۷ صادره از شعبه هفت دادگاه حقوقی تهران آقای مهدی 
بابازاده وعلیه آقای محمد رضائی بخواسته مطالبه بمبلغ  /۳/۹۰٦/۰۰۰/۰۰۰ریال اصل 
خواسته ومبلغ ۱۹٥/۳۰۰/۰۰۰ریال نیم عشردولتی که پس ازطی مراحل قانونی و ارجاع 
به کارشناس رسمی دادگستری ارزش ششدانگ ملک توقیفی بمبلغ ۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰/٥ 
ریال ارزیابی گردیده که سپس مقررگردید در روز شنبه  تاریخ ۹٦/۱۱/٢۸ از ساعت 
۱۱ الی ۱٢ درمحل تهران-شهرستان شهریار،شهرک اداری قسمت اجرای احکام مدنی 
دادگستری شهریاراز طریق مزایده عمومی بفروش برسد و آدرس ملک مورد نظرواقع 
در شهریار-سعیدآباد،خیابان صنایع فلزی گلگون،نرسیده به صنایع فلزی شمال،خیابان 
باغ معروف،باغ ملک زاده ،اولین قطعه جنوب شرقی ،درب ورودی می باشد.لذا، طالبین 
می توانند پنج روز جلوتر از تاریخ مزایده با اطلاع و هماهنگی این اجرا از اموال توقیفی 
بازدید نموده ودرصورت تمایل درتاریخ یادشده درمراسم مزایده شرکت نمایند مزایده 
ازقیمت پایه کارشناسی شروع و هرکسی بالاترین قیمت را پیشنهاد نماید بعنوان برنده 
مزایده شناخته شده و ۱۰% از کل مبلغ فروش فی المجلس از خریدار اخذ و باقی پس 
از گذشت یک هفته و عدم وصول هرگونه اعتراضی از خریدار اخذ سند ملک بنام وی 

منتقل خواهد شد .مشخصات ملک توقیفی به شرح زیر می باشد.
قسمتی از پلاک دارای درختان مثمر و کهن است ،قسمت هایی از آن بصورت بایر 
و قسمت های به صورت نهال کاری شده ودرقسمت هایی از آن دیوارگلی موجود 
ابوالقاسم  آقای  بنام  از ۱٢اصلی  پلاک ۳۴۸۷فرعی  از  مشاع  است.٥۰۰۰مترمربع 
ابراهیمی ثبت گردیده و در نهایت بنام محمد رضائی منتقل شده است.فاقد تقسیم 

نامعتبر بوده است.
ضمناً مبلغ کارشناسی به مبلغ ٥/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال میباشد و چنانچه روز مزایده 
مصادف با روز تعطیل گردیده مزایده در فردای همان روز و ساعت انجان خواهد 

شد.م.الف:۳۰۳۱۴
مدیراجرای احکام مدنی دادگستری شهریار- سید رضا عابدی

عضو کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال ۹۷ تعیین سقف و میزان پرداخت های نجومی پاداش های پایان خدمت را تشریح کرد. 
 جبار کوچکی نژاد در خصوص پاداش پایان خدمت بازنشستگان، اظهار داشت: یکسان سازی به طبقات که حقوق پایینی را دریافت می کنند آسیبی 

را وارد نمی کند، حداقل حقوق در حال حاضر ۱ میلیون و ٢۰۰هزار تومان است که هفت برابر آن حدود ۸ میلیون تومان می شود.
عضو کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال ۹۷ با بیان اینکه فردی که ۸ میلیون تومان دریافت کند می تواند پاداش پایان خدمت خود را به صورت 
کامل دریافت کند، گفت: اما افرادی که ۱۰ میلیون تومان حقوق دریافت می کنند ممکن است حدود ۳۰ الی ۴۰ میلیون از پاداش پایان خدمت خود 

را دریافت نکنند.
نماینده مردم رشت در مجلس شورای اسلامی با اشاره به اینکه سقفی برای دریافت پاداش پایان خدمت در نظر گرفته شده است، ادامه داد: این سقف 

به میزان هفت برابر حداقل حقوق است و این میزان بر اساس دیدگاه ما حدود ٢۰۰ تا ٢٥۰ میلیون تومان در نظر گرفته شده.
وی با بیان اینکه افرادی که بازنشست می شود می تواند تا سقف حدود ٢۸۰ میلون تومان پاداش دریافت کنند، تصریح کرد: درحال حاضر افرادی 

هستند که ۹۰۰ میلیون  تا ۱ میلیارد تومان پاداش پایان خدمت دریافت می کنند.
عضو کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال ۹۷ در پایان با تاکید بر اینکه تا زمانی که با مشکلات اقتصادی دست به گریبان هستیم نباید اینگونه پاداش ها 

را پرداخت کنیم و این اقدام صحیح نیست، خاطرنشان کرد: میزان پاداش پایان خدمت باید کاهش پیدا کند.

مشاور رییس سازمان برنامه و بودجه کشور گفت: کمیسیون تلفیق بودجه ۱۳۹۷ کل کشور بیش از ۱۰ هزار میلیارد ریال سقف لایحه بودجه را افزایش 
داد که باید از محل هایی چون فروش اموال تملیکی تامین شود. 

»ایرج ندیمی« افزود: حتی در صورت تصویب گزارش کمیسیون تلفیق در صحن مجلس، باید منتظر اعلام نظر شورای نگهبان در این زمینه بود زیرا بر 
اساس دستورات مسئولان عالی کشور، فروش اموال قاچاق در داخل کشور ممنوع شده است.

وی با برشمردن مهمترین تغییراتی که کمیسیون تلفیق بودجه در لایحه دولت ایجاد کرده است، افزایش سقف معافیت مالیاتی کارکنان و حذف بند مربوط 
به افزایش قیمت حامل های انرژی را دو تغییر عمده کمیسیون تلفیق مجلس در لایحه بودجه ۱۳۹۷ کل کشور عنوان کرد.

به گفته ندیمی، سقف معافیت مالیاتی لایحه بودجه ۱۳۹۷ در کمیسیون تلفیق از ٢۴۰ میلیون به ٢۷٦ میلیون ریال کاهش یافت و افزایش قیمت حامل 
های انرژی نیز حذف شد. وی ادامه داد: در صورت موافقت مجلس شورای اسلامی با این تغییرات، سقف درآمد سالیانه معاف از مالیات ٢۷٦ میلیون ریال 
خواهد بود، نرخ مالیات مذکور بر درآمد کارکنان دولتی و غیردولتی مازاد بر مبلغ مذکور تا پنج برابر آن مشمول مالیات سالانه ۱۰ درصد و به نسبت مازاد آن 
٢۰ درصد خواهد بود و قیمت حامل های انرژی در سال آینده تغییر نخواهد کرد. این مقام مسئول ادامه داد: بنا به تصمیم کمیسیون تلفیق بودجه، وزارت 
نیرو از طریق شرکت های آب و فاضلاب شهری سراسر کشور مکلف است علاوه بر دریافت نرخ آب  بهای شهری، به ازای هر مترمکعب فروش آب شرب، 

مبلغ ۱٥۰ ریـال از مشترکان آب دریافت و به خزانه داری کل کشور واریز کند.
به گفته ندیمی، کمیسیون تلفیق همچنین برای واردات هر نخ سیگار ٥۰۰ ریال عوارض تعیین کرد، حقوق گمرکی محصولات تراریخته را نسبت به سال 

۱۳۹٦ به میزان ۴۰ درصد افزایش داد و سقف سنوات قابل قبول برای پرداخت پاداش پایان خدمت کارکنان دولت را ۳۰ سال تعیین کرد.
وی اظهار کرد: کمیسیون تلفیق مجلس شورای اسلامی دولت همچنین بندی به لایحه بودجه ۹۷ اضافه کرد که بر اساس آن دولت موظف است برای 

هر ایرانی یک فقره کارت اشتغال صادر و هزینه آن بالغ بر ۱۰۰ میلیارد ریال را از محل درآمد شرکت های وزارت تعاون، کار و رفاه اجتمایی تامین کند.
مشاور رییس سازمان برنامه و بودجه اضافه کرد، بند یاد شده که جزو پیشنهادات دولت نبود، دچار اشکال است و به احتمال زیاد رد خواهد شد، زیرا شرکت 

های یاد شده دولتی نیستند که دولت اجازه استفاده از منابع آنها را داشته باشد.

وزیر راه و شهرسازی گفت: اینکه چرا پنج درصد از دستمزد مهندسان کسر شده و به دیگری داده شود، خواسته  
عمومی مهندسان است و این کار هیچ وقت مبنای قانونی نداشته است. 

عباس آخوندی در »سومین همایش توسعه شهرسازی مبتنی بر حمل و نقل همگانی« با گرامیداشت یاد قربانیان 
نفتکش سانچی و سالگرد حادثه پلاسکوی تهران گفت: زندگی مدرن در ایران با بحران مواجه شده است، این بحران در 

حوزه های فرهنگی و سیاسی نیز دیده می شود؛ بنابراین نیاز به بازاندیشی و سیاستگذاری جدید داریم.
وی ادامه داد: پلاسکو نشان داد در حالی که به عنوان نماد زندگی مدرن در ایران شناخته می شد و معماران و 
شهرسازان به آن مراجعه می کردند، اما این نماد مدرنیته بعد از ٥۰ سال فرو ریخت. این بحران مدرنیته تنها در ایران 

وجود ندارد، بلکه در عراق، افغانستان و سوریه که منجر به جنگ و خشونت شده است نیز دیده می شود.
وزیر راه و شهرسازی افزود: در حوزه شهری، بحثی که به آن بحران می گوییم، قابلیت زندگی، حرکت و جابجایی است؛ 
اینکه هزاران میلیارد تومان هزینه شد تا این شهر ساخته و پروژه های عمرانی اجرا شود، ولی شهر قابلیت زندگی نداشته 
و با انواع آلودگی آب، هوا و خاک مواجهیم، نشان می دهد که یک جای کار ایراد دارد. آخوندی با اشاره به وجود خشونت 
و پرخاشگری در شهرها به خاطر بحران حرکت در شهر و ساعت ها ترافیک اضافه کرد: اخیراً تقی زاده معاون حمل و 
نقل وزارت راه و شهرسازی گفته بود تجربه نشان داده است ساخت بزرگراه ها و آزادراه ها، نتوانست مشکل ترافیک را حل 
کند؛ بلکه آن را بسته تر کرده است. پس از اظهار این سخن، رسانه ها این جمله را تمسخر کردند، از جمله صدا و سیما 
که دنبال سوژه بود تا آن را مورد تمسخر قرار دهد. در حالی که اندیشمندان جهان می گویند اگر کاری انجام ندهیم، 
ادامه توسعه خودرومحوری شهرها، به بحران در زندگی منجر خواهد شد. آخوندی، پیچیده ترین کار در ایران را اعمال 
یک تغییر نگرش عنوان و اظهار کرد: هرگونه تغییری تا حد مرگ از مسئولان وقت می گیرد؛ به محض اینکه بخواهیم 
تغییر نگرش ایجاد کنیم، همه وارد می شوند و می گویند، این کار محکوم به شکست است. وزیر راه و شهرسازی تأکید 
 ـمنفعت است؛ یعنی نمی توانیم بگوییم به سرعت صدها هزار میلیارد تومان در راهسازی  کرد: سیاستگذاری یعنی هزینه 
سرمایه گذاری کنیم و همزمان در شهرسازی ریل پایه نیز سرمایه گذاری داشته باشیم؛ باید یکی از این دو را انتخاب کرد. 
آقای هاشمی رئیس شورای شهر تهران می گوید می خواهیم هزینه ساخت مترو را از فروش تراکم در پیرامون مترو به 
دست بیاوریم؛ معلوم است که این طرح به نتیجه نمی رسد. مفهوم آن این است که نمی شود در غیر از اطراف مترو، 
تجمع اسکان و تجارت را داشته باشیم، چون هر دوی اینها با هم قابل جمع نیستند. وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه 
توسعه حمل و نقل عمومی و شهرسازی مبتنی بر حمل و نقل عمومی است و یکی از مهم ترین نتایجش فقرزدایی 
است، گفت: در بسیاری از جاهایی که اول شبکه ریل ایجاد شد و بعد توسعه سکونتگاه ها را شاهد بودیم، اساساً کانون 
فقر شکل نگرفته است؛ نمونه آن ژاپن است. اما در ایران پیرامون تهران، کانون های فقر به شدت گسترش یافته است. 
بنابراین از اثرات مهم توسعه مبتنی بر حمل و نقل عمومی، دسترسی آسان، ارزان، ایمن و برابر برای گروه های کم درآمد 
به خدمات شهری است؛ خدماتی چون آموزش، بهداشت، اشتغال و رقابت در به دست آوردن مشاغل دانش بنیان و نه 
سرمایه بنیان.وی خاطرنشان کرد: در حال حاضر طرح های مبارزه با فقر در دولت و مجلس، توزیع پول است؛ این در 
حالی است که هیچ کس نمی گوید راه فقرزدایی، توسعه حمل و نقل همگانی است. اخیراً دانشگاه هاروارد در تحقیقی 
اعلام کرد تنها عاملی که می تواند روی فقر اثر بگذارد، توسعه حمل و نقل ریلی میان پیرامون و مرکز است، چرا که 
کانون های فقر محصول زندگی مدرن است؛ همین زندگی مدرن می گوید اگر می خواهید راحت زندگی کنید، راه حل 
آن، توسعه حمل و نقل عمومی ارزان است، اما آیا این ادبیات در ایران طرح شده است ؟ این در حالی است که ما 

همچنان در پی ایدئولوژی های چپ گرایانه به دنبال توزیع پول و یارانه هستیم.

عضو کمیسیون تلفیق :

کاهش پاداش پایان خدمت شامل چه کسانی می شود؟

مشاور رییس سازمان برنامه و بودجه مطرح کرد 
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وزیر راه و شهرسازی :

باید جلوی توسعه خودرومحوری شهرها گرفته شود
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رئیس هیئت کوهنوری استان قم:

رشته سنگ نوردی در قم توسعه می یابد
رئیس هیئت کوهنوردی و صعودهای ورزشی قم از برگزاری دومین دوره مسابقات رشته 
سنگ نوردی در قم خبر داد و گفت: توسعه رشته سنگ نوردی در این استان در دستور 

کار قرار دارد. 
مهدی مصطفی لو اظهار داشت: توسعه رشته سنگ نوری به عنوان یک رشته موفق و 
مدال آور برای کشورمان در استان قم در دستور کار قرار گرفته است و بر همین اساس 
هیئت کوهنوردی و صعودهای ورزشی استان قم دومین دوره مسابقات سنگ نوردی 

انتخابی استان را  با حضور ۱۴  ورزشکار از قم، تهران، اراک و ساوه برگزار کرد.
وی افزود: این رقابت ها در رده سنی آزاد، ٢۹ دی ماه در محل  خانه سنگ نوردی استان قم 
واقع در ورزشگاه ۱٥ خرداد برگزار شد و به طور کلی این فضای تخصصی سنگ نوردی در 
قم، آماده پذیرش علاقمندان به رشته سنگ نوردی هم در بخش مردان و هم در بخش زنان 

است و توسعه رشته سنگ نوردی در استان قم در دستور کار قرار دارد.
رئیس هیئت کوهنوردی و صعودهای ورزشی استان قم گفت: مسابقه سنگ نوردی انجام 
شده، در بخش بولدرینگ و در دو مرحله برگزار شد که پس از حضور ۷ سنگ نورد در فینال، 
رضا مرادی سنگ نورد قمی به مقام قهرمانی رسید و مهدی نوروزی از تیم استان مرکزی و 

حمید وطن خواه از قم دوم و سوم شدند.
مصطفی لو بیان داشت: در حاشیه این مسابقات و در اقدامی فرهنگی از سوی هیئت 
کوهنوردی و صعودهای ورزشی، به پاس قدردانی از زحمات آتش نشانان و یاد بود عزیزان از 

دست رفته در حادثه پلاسکو از سه نفر آتش نشان تجلیل به عمل آمد.
وی عنوان کرد: هیئت کوهنوردی و صعودهای ورزشی استان قم مسئولیت ساماندهی 
گروه های کوهنوردی فعال در قم و نیز توسعه زیر مجموعه های این رشته شامل کوه پیمانی، 

یخ نوردی، غار نوردی، سنگ نوردی، صخره نوردی و چند رشته دیگر را بر عهده دارد.
رئیس هیئت کوهنوردی و صعودهای ورزشی استان قم تصریح کرد: در یک سال گذشته 
کلاس های آموزشی زیادی در قم با محوریت کوهنوردی و صعودهای ورزشی برگزار شده 

است و هدف ما توسعه علمی در این رشته مهیج و درگیر با طبیعت است.

در مسابقات کاراته انتخابی تیم ملی؛

کاراته کاهای قمی صاحب 9 مدال
 رنگارنگ شدند

حاصل تلاش کاراته کاهای قمی در مسابقات انتخابی تیم ملی رده سنی نوجوانان، جوانان 
و امید کسب ۹ مدال رنگارنگ بود. 

رقابت های کاراته انتخابی تیم ملی نوجوانان، جوانان و امید در حالی روز جمعه به میزبانی 
اصفهان به پایان رسید که کاراته قم توانست با کسب ۹ مدال رنگارنگ سهم عمده ای در 
کسب مدال های این مسابقات داشته باشد و سهمیه خوبی در اردوی تیم ملی به دست 

بیاورد.
در این رقابت ها، در وزن منهای ۷٥ کیلو، علیرضا نجاتی  پس از نمایندگان قزوین و تهران 
به مقام سوم رسید و مدال برنز را بر گردن آویخت و در منهای ۸۴ کیلو هم حمید رضا نجاتی 
در فینال برابر مهدی عاشوری از مازندران نتیجه را واگذار کرد و به مدال نقره دست پیدا کرد.

امیر حسین گلبهار از قم مدال نقره کومیته منهای ۷۰ کیلوگرم را پس از حریفی از 
مازندران به دست آورد و سپس نوبت به متین محمدی یکتا رسید که این بار در بخش 
کاتا افتخار آفرین شود و مدال برنز مسابقات کاتای انفرادی انتخابی تیم ملی را از آن 

خود کند.
در ادامه مسابقات کاتا، سید مجید وکیلی نماینده کاراته قم در رده سنی جوانان روی 
تاتامی رفت و موفق شد مدال طلای این رقابت ها را از آن خود کند و سپس در رده سنی 

امید در بخش کاتا، علیرضا خدری از استان قم به مقام سوم و مدال برنز رسید.
به گزارش مهر، در مسابقات کومیته و در وزن منهای ٥٥ کیلوگرم رده سنی جوانان، 
مرتضی نعمتی از قم که پیش از این نماینده قم در مسابقات جهانی اسپانیا بود و در آن 
مسابقات از دستیابی به مدال باز ماند موفق شد مقام دوم و مدال نقره این دوره از مسابقات 

را به دست بیاورد.
در همین رده سنی و در دسته منهای ٦۸ کیلوگرم محمود نعمتی از استان قم توانست 
مدال برنز را به دست بیاورد و در دسته به اضافه ۷٦ کیلوگرم جوانان، سینا عبدالحسینی 
صاحب نشان برنز و مقام سوم شد تا در نهایت تیم کاراته استان قم  با مجموع یک مدال طلا،  

۳ مدال نقره و ٥ برنز به کار خود در این دوره از مسابقات پایان دهد.

سرمربی تیم فوتبال صبای قم خبر داد

برگزاری 7 بازی خانگی صبا 
در ورزشگاه شهید حیدریان 

سرمربی تیم فوتبال صبای قم از برگزاری هفت بازی خانگی آتی این تیم در فصل جاری 
لیگ آزادگان به میزبانی ورزشگاه شهید حیدریان قم خبر داد. 

مسعود راشکی اظهار کرد: یکی از مهمترین موضوعاتی که در حین مذاکره برای قبول 
هدایت تیم فوتبال صبای قم در ادامه رقابت های لیگ دسته اول جام آزادگان مد نظرم بود، 

برگزاری بازی های آتی صبا در ورزشگاه شهید حیدریان قم است.
وی ادامه داد: ما اکنون در شرایطی هستیم که تیم به توان و انگیزه بازیکنان بومی متکی 
است و بازی کردن این تیم در ورزشگاه یادگار امام قم با توجه به دوری از مرکز شهر و در 
دسترس نبودن برای تماشاگران، همچنین باخت های صبا در بازی های خانگی قبل و چند 

عامل دیگر به صلاح نیست.
سرمربی تیم فوتبال صبای قم اضافه کرد: با پیگیری هایی که هیات فوتبال استان قم داشته 
خوشبختانه موضوع برگزاری بازی های خانگی صبای قم تا پایان فصل جاری لیگ آزادگان 
در ورزشگاه شهید حیدریان قطعی شده و ان شاءالله از بازی خانگی هفته بیستم با خونه 
به خونه بابل در این ورزشگاه بازی می کنیم تا تماشاگران از تیم حمایت کنند و بتوانیم از 

فرصت بازی در خانه برای کسب سه امتیاز بهره ببریم.
وی عنوان کرد: ما نسبت به نیم فصل نخست لیگ دسته اول فوتبال ایران دچار تغییرات 
زیاد شده ایم، جمعی از بازیکنان به دلیل مشکلات مالی تیم از جمع ما جدا شده اند و با 
توجه به اینکه تیم باید بخشی از بدهی های قبلی خود را تسویه کند، پنجره نقل و انتقالات 

ما هم بسته است.
راشکی تصریح کرد: خودم خوب می دانم که در شرایطی سخت و حساس مسوولیت 
سرمربیگری تیم صبای قم را قبول کرده ام اما من همیشه قصد داشتم دینم را به فوتبال قم 
ادا کنم و فکر می کنم در این شرایط اگر همه دست به دسته هم بدهند تیم صبا می تواند به 

ماندن در لیگ دسته اول امیدوار باشد.

قنبری سرمربی موقت سپاهان شد

۲ مربی ایرانی و اروپایی گزینه جانشینی کرانچار
دستیار کرانچار به عنوان سرمربی موقت سپاهان انتخاب شد.

جلسه هیات مدیره باشگاه سپاهان با کمیته فنی عصر روز )شنبه( برگزار شد و موضوع 
انتخاب جانشین زلاتکو کرانچار مورد بحث و بررسی قرار گرفت.

در پایان تصمیم بر این شد کریم قنبری دستیار کرانچار به صورت موقت هدایت سپاهان 
را بر عهده داشته باشد. همچنین نام یک مربی ایرانی و یک خارجی برای سرمربی گری تیم 

در این جلسه مطرح شد.
منوچهر نیکفر عضو هیات مدیره باشگاه سپاهان در گفت وگو با ایسنا ضمن تایید این 
مطلب گفت: یک مربی اروپایی که سابقه کار در ایران را ندارد به همراه یک گزینه ایرانی مورد 
نظر ما است و باشگاه با این دو مذاکره خواهد کرد تا یکی از آن ها به عنوان سرمربی انتخاب 
شود.نیکفر همچنین در مورد انتخاب مدیرعامل سپاهان توضیح داد: فعلا مسعود تابش به 

عنوان سرپرست باشگاه انتخاب شده است.

پیروانی: 

کامیابی نیا اخراج نشده است
مدیر تیم فوتبال پرسپولیس می گوید هافبک این تیم پس از پایان دوره مصدومیت به 

تمرینات بازمی گردد.
روز )شنبه( در برخی رسانه ها خبری با عنوان "اخراج کمال کامیابی نیا از پرسپولیس" 
منتشر شد اما مدیر تیم فوتبال پرسپولیس این خبر را رد کرد و عنوان کرد که کامیابی نیا به 
تیم باز خواهد گشت. افشین پیروانی درباره این موضوع اظهار کرد: خبر اخراج کامیابی نیا از 
سوی برانکو دروغ است و چنین چیزی نیست. کامیابی نیا پس از دوران محرومیت در دوره 

مصدومیتش به تمرین بازخواهد گشت. 
در همین حال سایت رسمی باشگاه پرسپولیس هم طی اطلاعیه رسمی اعلام کرد کمال 
کامیابی نیا با توجه به مصدومیتی که در کتفش به وجود آمده و البته هماهنگی میان افشین 
پیروانی و کارلوس کی روش تا بهبود وضعیتش در اختیار کادر پزشکی تیم ملی خواهد بود 

تا پس از رفع مصدومیت دوباره به تمرین های پرسپولیس بازگردد.

پایان محرومیت طارمی
محرومیت مهاجم پیشین تیم فوتبال پرسپولیس روز )شنبه( به پایان می رسد.

پس از این که مهدی طارمی بدون فسخ قرارداد با باشگاه ریزه اسپور ترکیه به ایران آمد و 
برای پرسپولیس بازی کرد، فیفا حکم به محرومیت چهار ماه و ۱۰ روزه این بازیکن داد. حالا 

با پایان یافتن این محرومیت او می تواند دوباره در میادین رسمی به میدان برود.
طبق حکم فیفا محرومیت مهدی طارمی روز )شنبه( رسما به پایان می رسد و او می تواند 

در میادین رسمی هم برای تیم قطری )الغرافه( و هم برای تیم   ملی به میدان برود.
البته طارمی نمی تواند امروز الغرافه را در دیدار برابر ام صلال همراهی کند.

لیگ قطر پنج شنبه و جمعه این هفته پیگیری می شود و الغرافه روز پنج شنبه با السد بازی 
دارد که احتمال دارد مهدی طارمی در آن بازی برای تیم جدیدش به میدان برود.
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صحنه های مشکوک هفته با حضور همه کارشناسان 

داورهای پرسپولیسی یا قاضی های استقلالی؟ 

اتفاقات رخ داده در داوری های دو تیم بزرگ پایتخت در هفته بیستم بار دیگر 
زمینه جنگ های شدید در متهم کردن طرف مقابل به جانبداری داوران از سوی 

طرفداران سرخابی ها شد.
داوری های لیگ برتر به سود کیست؟ این سئوالی است که ذهن بسیاری از 
فوتبالدوستان را به خود مشغول کرده و متعاقب آن باعث جنگی رسانه ای و لفظی 
میان طرفداران استقلال و پرسپولیس شده است تا جایی که هر یک از دو طرف 
مدعی هستند که داوری ها به سود رقیب رقم خورده و به ضرر خودشان به پایان 
رسیده است.البته این ماجرا به یک بازی یا دو بازی ختم نمی شود چون همواره 
این شائبه ها پیرامون قضاوت های داوران در بازی های لیگ برتر در بازی های دو 
تیم پرطرفدار پایتخت وجود داشت اما در این یکی دو هفته به خصوص در بازی 
های روز پنجشنبه و جمعه به اوج خود رسید تا اتهامات رقم خورده به یکی از 

جنجالی ترین سوژه ها در هفته بیستم لیگ برتر تبدیل شود.
با توجه به این که پرسپولیس یک روز زودتر از استقلال به مصاف رقیب تبریزی 
خود رفت استارت این جنگ ها از ورزشگاه آزادی خورد چون این بار صدرنشین 
لیگ در حالی از شکست برابر گسترش فولاد در دقیقه ٥+۹۰ فرار کرد که داور 
بازی در صحنه ای جنجالی حکم به اخراج مدافع تبریزی ها و ۱۰ نفره شدن 
این تیم داد تا با این اتفاق هجم درگیری های طرفین در فضای مجازی و رسانه 
ها به اوج خود برسد. اخراج عزیز معبودی در صحنه اتلاف وقت این بازیکن در 
پرتاب اوت دستی نه تنها خشم گسترشی ها بلکه داد طرفداران استقلال را بلند 
کرد چون با ۱۰ نفره شدن گسترش زمینه فرار از شکست پرسپولیس فراهم 
شد.پیرامون صحت و سقم تصمیم محمدرضا اکبریان اظهارنظرهای متفاوتی از 
سوی کارشناسان به گوش رسید چون عده ای کارت قرمز را تایید و عده ای آن 

را اشتباه قلمداد کردند.
 عسگری: اخراج معبودی اشتباه بود

حسین عسگری کارشناس داوری پیرامون عملکرد این داور گفت:»در بحث 
داوری مساله ای که مهم است نکات کلیدی بازی است. داور پرسپولیس - گسترش 
فولاد در صحنه های کلیدی بازی قضاوت خیلی خوبی داشت. نکته اول گل 
گسترش فولاد بود. به نظرم این گل روی هنر کمک داور به ثمر رسید. کمک 
داور با جایگیری خوب تشخیص داد که بازیکن گسترش فولاد در آفساید نیست، 
این یک تصمیم دشوار بود. نکته دوم مربوط به شبیه سازی سیدجلال در محوطه 
جریمه گسترش فولاد است. اگر داور جایگیری مناسبی نداشت متوجه نمی شد 
که سیدجلال شبیه سازی کرده است و به اشتباه خطای پنالتی به سود پرسپولیس 

اعلام می کرد«. این کارشناس در ادامه صحنه پنالتی را این گونه توصیف کرد:» به 
نظر من اخطار به بازیکن گسترش در صحنه اخراج درست نبود. داور می توانست 
این صحنه را با دادن یک تذکر قاطع به بازیکن گسترش مدیریت کند. داور زمانی 
باید اخطار دوم را در این شرایط به بازیکن بدهد که اتلاف وقت کاملا مشهود باشد.
البته نمی خواهم بگویم که پرسپولیس به خاطر ۱۰ نفره شدن گسترش فولاد 
بود که به گل رسید. در بسیاری از بازی ها ما شاهد هستیم که تیم ها با یک یا دو 

بازیکن کمتر هم برنده بازی می شوند«.
 رودنیل: اکبریان برای قضاوت بازی آماده نبود

اما نوذر رودنیل دیگر کارشناس داوری ایران نظر متفاوت پیرامون این داور داشت 
و گفت:» محمدرضا اکبریان داور خوبی است اما مدتی از ناحیه زانو مصدوم بود و 
مصدومیت اش تازه بهبود پیدا کرده و به همین دلیل نمی توانست دوندگی کافی 
در زمین داشته باشد. شاید بهتر بود به او استراحت بیشتری می دادند. ضمن این 
که پرسپولیسی ها نسبت به این داور در گذشته ها به خاطر برخی بازی ها معترض 
بودند و ذهنیت داشتند. اخراج بازیکن گسترش کاملا درست بود او روی پرتاب 
اوت وقت  تلف می کرد که در قانون داوری هم آمده به بازیکنی که در شروع بازی 
تأخیر ایجاد کند می توانست کارت زرد نشان داد بنابر این کارت زرد دوم درست 

بود ضمن این که اعتراض زیادی هم به داور داشت«.
 حق وردی: داور دراخراج مدافع گسترش اشتباه نکرد

تورج حق وردی داور بازنشسته ایران هم در برنامه شب های فوتبالی پیرامون 
عملکرد کلی اکبریان گفت:» تا دقیقه ۱۷ بازی این داور باید به دو بازیکن گسترش 
فولاد کارت زرد می داد اولین نفر دخسوس برزیلی بود که روی علیپور خطا کرد 
و باید یک ضربه ایستگاهی هم گرفته می شد و دومین نفر هم مدافع این تیم بود 
که با دست باز هم علیپور را پشن محوطه جریمه متوقف کرد.در صحنه ای که 
سیدجلال حسینی در محوطه جریمه گسترش فولاد زمین خورد و داور به سود 
تبریزی ها سوت زد کاملا مشخص بود کاپیتان پرسپولیس توپ را با دست لمس 
کرده و هیچ برخوردی هم با مدافع حریف نداشته بنا براین سوت داور و اخطار او 
به حسینی درست بود«. او ادامه داد:» کارت زرد اول عزیز معبودی در درگیری 
با احمدزاده کاملا درست بود چون هر دو بازیکن رفتار غیرطبیعی از خود نشان 
دادند.در صحنه اخطار دوم هم داور می توانست اخطار بدهد چون تشخیص اتلاف 
وقت را داده بود گرچه من  نمی توانم بگویم این اخطار درست بود یا نه چون در 
تشخیص اکبریان اتلاف وقت محسوب شد. معبودی که می دانست اخطار دارد 

باید در این صحنه بهتر کار را مدیریت می کرد«.

این بازی در نهایت بعد از ۱۰ نفره شدن گسترش فولاد با تساوی ۱-۱ و با گل 
دقیقه ٥+۹۰ سیامک نعمتی به پایان رسید تا میزبان از شکست در خانه فرار کند. 
شاید همین گل بود که جنگ ها میان طرفداران دو تیم بزرگ پایتخت را به اوج 
خود رساند که داوری ها به سود یکی از این دو تیم پیش می رود غافل از این 
که ٢۴ ساعت بعد در مشهد هم شاهد اتفاقاتی خواهیم بود که آتش این جنگ 
را شعله ورتر می کرد. استقلال در مشهد به مصاف پدیده رفت و در حالی که هر 
چه زد به در بسته خورد در دقیقه ۸٦ داور بازی در صحنه ای کاملا مشکوک 
برخورد میان عبدا.. حسینی و امید نورافکن را به سود استقلال پنالتی اعلام کرد. 
صحنه ای که خشم نیمکت نشینان میزبان را برانگیخت درست برعکس نیمکت 
نشینان استقلال که از این پنالتی به آسمان پریدند غافل از این که همین صحنه 
می توانست تمام ادعاهایی که طرفداران استقلال پیرامون یک طرفه بودن قضاوت 

ها به سود پرسپولیس را برعکس کند.
 مظفری زاده: داور با گرفتن پنالتی اشتباه بزرگی داشت

سعید مظفری زاده اولین کارشناسی بود که پنالتی مشهد به سود استقلال را 
اشتباه دانست و گفت:» در دقیقه ۸٥ اشکان خورشیدی اشتباه تاثیرگذاری مرتکب 
شد و زمین خوردن نورافکن در درون محوطه پدیده را به اشتباه خطای پنالتی 
اعلام کرد.در تصاویر کاملا گویاست که هیچ برخورد جدی میان نورافکن و مدافع 
پدیده ایجاد نشده است پس پنالتی درست نبود گرچه همین پنالتی اشتباه نیز 
حین زدن با خطای بازیکنان پدیده که زودتر به محوطه جریمه آمدند روبرو شد 
و داور باید این پنالتی اشتباه را تکرار می کرد که نکرد تا روز ناامیدکننده ای را 

سپری کند«.
 حق وردی: پنالتی استقلال درست بود

اما این تنها اتفاق مهم این بازی نبود چون مدیران پدیده و رضا مهاجری اعتقاد 
داشتند داور دو پنالتی هم برای پدیده نگرفته است. تورج حق وردی کارشناس 
شب های فوتبالی پیرامون این ادعا در صحنه اول ادعا شده از سوی مشهدی ها 
گفت:» صحنه اول در دقایق ابتدایی بود که توپ به سینه بازیکن استقلال برخورد 
کرد و داور نزدیک به صحنه بود و اشتباه دید نداشت چون کاملا به آن اشراف 
داشت بنا براین پنالتی در کار نبود. در صحنه زمین خوردن بهنام برزای داخل 
محوطه جریمه پدیده نیز خورشیدی کاملا درست تصمیم گرفت و اعتراض برزای 

به این تصمیم داور هم کارت زرد داشت که از جیب داور خارج شد«.
او پیرامون صحنه پنالتی تصریح کرد:» حضور به موقع و جایگیری مناسب داور 
باعث شد تا خورشیدی به درستی صحنه ای که مدافع پدیده با دست پای بازیکن 
استقلال)امید نورافکن( را می زند را اعلام پنالتی کند. این تصمیم کاملا درست و 
براساس قوانین بین المللی گرفته شد چون دست بازیکن سفید باعث برهم خوردن 
تعادل بازیکن استقلال شد و باید پنالتی گرفته می شد . خطای صورت گرفته بی 
احتیاطی از جانب مدافع پدیده بود و نتیجه این بی احتیاطی پنالتی برای استقلال 
بود. البته در صحنه پنالتی داور اشتباه کرد چون باید صحنه را تکرار می داد که 

زیر بار این قانون نرفت«.
 حال با گذشت یک روز از بازی های هفته بیستم و اتفاقات رخ داده در داوری 
های صورت گرفته در بازی دو تیم بزرگ و پرطرفدار پایتخت رسیدن به جواب 
این سئوال که آیا واقعا داوری ها به سود یک تیم خاص پیش می رود؟ سخت تر از 
همیشه شده چون نه تنها در بازی های استقلال و پرسپولیس با رقبا بلکه در چند 
بازی دیگر هم اشتباهاتی از جانب داوران دیده شد که نمی توان پاسخی برای این 
سئوالات یافت. گرچه با وجود تمام این اتفاقات جنگ ها میان طرفداران سرخابی 
های پایتخت همچنان بر قوت خود باقی است و هر یک طرف مقابل را متهم به 
جانبداری داوران و قضاوت ها می کنند. جنگی که مسلما پایانی نخواهد داشت آن 
هم بدون این که یکی از طرفین بتواند ادعاهای خود را به اثبات برساند چون نظرات 

و کارشناسی ها نیز هیچ کدام شبیه هم نیست.

ناجی پرسپولیس در بازی با گسترش معتقد است علی رغم 
انتقادات، پرسپولیس شرایط بسیار خوبی دارد.

به گزارش "ورزش سه"، سیامک نعمتی از ابتدای فصل در 
حسرت گلزنی بود؛ اما در بازی حساس با گسترش فولاد و 
در آخرین دقیقه از مسابقه موفق به طلسم شکنی شد تا 
پرسپولیس با گل زیبای او از شکست فرار کند. حالا نعمتی 
مسرور از این گلزنی و ناراحت از عدم پیروزی تیم است و 
همچنین، می گوید زمان گرم کردن، رویای گلزنی در این 

بازی را داشت.
 نعمتی درباره گل زیبایی که زد می گوید: خدا را شکر می 
کنم که موفق شدم اولین گلم برای پرسپولیس را بزنم و از 
این بابت خوشحالم؛ اما متاسفانه این گل با برد تیم همراه 

نشد و انشالله گل های بعدی با برد تیم همراه شود.
 او با تاکید بر این نکته که امیدوار به گلزنی در این بازی بود 
نیز گفت: صددرصد هر بازیکنی برای خود رویاهایی دارد و 
من خیلی دوست داشتم برای پرسپولیس گل بزنم و این 
یکی از رویاهایم بود. موقع گرم کردن هم خیلی دوست 
داشتم به زمین رفته و به تیم کمک کنم و از این بابت 

خوشحالم.
 نعمتی دقایقی پیش از گل، شوت عجیبی روانه دروازه 
کرد که اعتراض هواداران را در پی داشت، او نظرش در این 
خصوص را گفت: باید به هر بازیکنی فضا داده شود تا خود 
را نشان دهد. من توانستم از این دقایق کم به خوبی استفاده 
کنم و امیدوارم بیشتر بازی کنم و بیشتر کمک کنم که 

متاسفانه نشد و توپ دقیقه ۹۴ گل شد. 
هافبک چپ پای پرسپولیس درباره سماجتش در بازی با 
سیاه جامگان نظرش را اینطور بیان کرد: من در هر تمرین 
سعی می کنم بهترین نمایش را ارائه دهم تا نظر آقای برانکو 
را جلب کنم. در بازی با سیاه جامگان هم وقتی توپ به اوت 

نرفته بود من باید آن را دنبال می کردم و خداروشکر که 
موفق شدم آن توپ را بگیرم و استفاده کنیم. من تلاش 

میکنم در تمرینات همیشه بهترین باشم.
او که از پیکان با منشا هم تیمی بوده درباره افت و عدم توفیق 
در گلزنی هم نظر جالبی دارد: البته که من و منشا از پیش 
آشنا بوده ایم؛ اما او از ابتدای فصل در تیم حضور دارد و همه 
با او آشنا هستند و قلقش را می شناسند. من فکر میکنم 
منشا فقط در گلزنی ناموفق بوده و باتوجه به شرایطش در 
پیکان، انتظارات از او بالاست. منشا همین حالا هم شرایط 
بسیار خوبی دارد چون بازیکن خوبی است و امیدوارم او از 
این هفته بتواند پاسخ انتظارات را داده و برای تیم مثمرثمر 
باشد.  نعمتی که شایعه جدایی اش از پرسپولیس در نیم 
فصل وجود داشت، در این خصوص گفت: نیم فصل خیلی 
از تیم ها به من پیشنهاداتی دادند؛ اما من با پرسپولیس 
قرارداد داشتم و باید در این تیم میماندم. دوست داشتم در 
پرسپولیس حق خودم را بگیرم و توانایی هایم را اثبات کنم 
و باشگاه هم اجازه جدایی نداد. من هم تمام تفکرم را برای 
پرسپولیس گذاشتم و تلاش میکنم در نیم فصل دوم خیلی 

بهتر باشم و برای قهرمانی در لیگ به تیم کمک کنم.
 وی افزود: از اینکه جدا نشدم هیچوقت پشیمان نمیشوم، 
چون با علاقه به پرسپولیس آمدم و از این که اینجا هستم 

هیچوقت پشیمان نمی شوم.
 ناجی سرخ ها در بازی اخیر، حضور در جام جهانی را آرزوی 
بزرگ خود می داند: من تازه به پرسپولیس آمدم؛ اما هدفم 
این بود که ابتدا به این تیم بپیوندم و بیشتر دیده شوم و با 
رسیدن به پیراهن تیم ملی، در جام جهانی بازی کنم. تا 
اینجا همه چیز خیلی خوب پیش رفته و امیدوارم رفته رفته 

شرایطم را بهتر کنم، تازه در اول راه هستم.
 هافبک سابق تیم پیکان درخصوص رویارویی با این تیم و 

شکست عجیب در نیم فصل اول نیز گفت: پیکان یکی از تیم 
های خوب لیگ هفدهم است و آن ها بازیکنان خیلی خوبی 
دارند. پیکان به ثباتی که پس از بازگشت به لیگ نیاز داشت 
رسیده و این ثبات را آقا مجید )جلالی( به این تیم داده و 
شرایط تیمی بسیار خوبی دارند. پیکان یکی از تیم های 
منظم لیگ است و تمام امکانات حرفه ای از جمله پرداختی 
به موقع، زمین تمرین، استخر و... را دارند و این فصل هم 
نتایج خوبی را گرفته اند. من فکر می کنم نتیجه نیم فصل 

اول تکرار نشود.
 سیامک نعمتی همچنین در پاسخ به انتقاداتی که مبنی 
بر شاداب نبودن تیم هست، نظرش را بیان کرد و گفت: 

همیشه از تیم های بزرگ انتقاداتی هست و از پرسپولیس 
انتظار دارند همه تیم ها را با ۳-۴ گل ببرد؛ اما مهم ۳ امتیاز 
هست که با نتیجه ۱-۰ هم می شود آن را به دست آورد. 
با آنالیزی که آقای برانکو انجام داده فکر می کنم تعداد گل 
های این فصلمان از لیگ شانزدهم بیشتر است. اما شرایط 
تاکتیکی به نظر کادرفنی مربوط است و باید دید سرمربی 
چه تاکتیکی را صلاح می داند؛ اما به هر حال تیم ما شرایط 
بسیار خوبی دارد و فکر نمیکنم هیچ تیمی تا اینجای فصل، 
این تعداد امتیاز را کسب کند. ما میانگین ٢ امتیاز در هر 
بازی را رد کردیم و فکر میکنم شرایط تیمی امسال خیلی 

خوب است.«

همه انتظار دارند با ۳-۴ گل پیروز شویم! 

نعمتی: نمی خواهم از آمدن به پرسپولیس پشیمان شوم 

آگهی مزایده اموال منقول نوبت اول
بموجب اجراییه صادره از شعبه ٢۸ دادگاه عمومی حقوقی قم که در شعبه ۴ اجرای احکام مدنی قم به شماره ۴/۹٦ج /٥۹۳ ثبت 
گردیده له آقای سید جلیل خازنی الحسینی علیه شرکت چینی نسترن  محکوم علیه محکوم است به پرداخت مبلغ  ۷۸۱/۱۸۸/۴٥٢ 
ریال در حق محکوم له و مبلغ /٥۰۰/۰۰۰ ریال به عنوان نیم عشر دولتی در حق صندوق دولت پرداخت نماید ، محکوم له در قبال طلب 

خود اموال منقول معرفی کرده که کارشناس به شرح ذیل ارزیابی کرده است
از اموال توقیف شده طبق صورتجلسه خدمات نیرو انتظامی با راهنمایی خواهان در جاده اراک - داخل شرکت چینی نسترن و با حضور 

نگهبان وقت بازدید و بررسی به عمل آمد . قیمت پایه از طریق مزایده به شرح ذیل اعلام می گردد .
۱- تعداد ٢۴ عدد میز ریخته گری به طول ٦ متری و ٥ متری و ۴ متری و یک عدد ۷ متری - جمعا به مبلغ : ٦۰۰۰۰۰۰۰ ریال

٢- تعداد دو دستگاه خشک کن چینی ساخته شده از قوطی آهنی به ابعاد ٦*۳*٥ متر به همراه چرخ دنده - زنجیر - موتور و گیربکس 
و متعلقات مربوطه - قیمت دو دستگاه مبلغ ٢٥۰۰۰۰۰۰۰ ریال

۳- جمع کل اموال به مبلغ -/۳۱۰۰۰۰۰۰۰ ریال برآورد می گردد.
و مقرر گردیده موارد فوق الذکر در تاریخ ۱۳۹٦/۱۱/۱٥ ساعت ۱۱/۳۰ الی ۱٢/۰۰ صبح به آدرس قم ،خیابان ساحلی ،جنب زندان 
ساحلی دادگاه های حقوقی واحد اجرای احکام مدنی اتاق مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد. لذا افرادی که قصد بازدید از 
اموال  را دارند می توانند در مدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد مزایده بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده 
شرکت نمایند. قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد .برنده مزایده باید ده 
درصد از مبلغ پیشنهادی را فی المجلس نقدا و مابقی آن ظرف یکماه از تاریخ مزایده بپردازد . این آگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های 

محلی درج می گردد جهت اطلاعات بیشتر به این واحد مراجعه نمائید.
دادورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم - رضا زارعی

آگهی مزایده اموال غیرمنقول نوبت اول
به موجب اجراییه صادره از شعبه ٢۴ دادگاه عمومی حقوقی شهرستان قم که در شعبه ٢ اجرای احکام مدنی قم به شماره٢/۹٦ج/۳٦۸- 
ثبت گردیده لها خانم زهرا استادی علیه خانمها و آقایان کشور کریمی فردوئی و فاطمه ، کبری ، معصومه ، مهدی و محمد همگی استادی 
فردوئی – مبنی بر فروش پلاک ثبتی ۱۰۰۴۷– اصلی بخش ۱ قم و سر قفلی یک باب مغازه واقع در چهارراه بازار تقسیم وجه حاصله 

بین مالکین مشاع که کارشناس به شرح ذیل ارزیابی کرده است      
۱۰۰۴۷ اصلی باستحضار می رساند از محل پلاک فوق به آدرس : قم ، باجک ، کوی شماره ۳ کوی یزدیها به سمت پاساژ بوعلی پلاک 

۸٦ بازدید به عمل آمد .
گزارش کارشناسی :

پلاک فوق که باستناد سند شماره ثبت ٥۳٥۴ دفتر ٥٦ صفحه ٥۸ شامل ٦ دانگ یک باب به شماره ۱۰۰۴۷ اصلی واقع در بخش یک 
قم بانضمام ۳ دانگ مشاع از ٦ دانگ دالان اشتراکی فی مابین مورد ثبت و خانه یک فرعی از ده هزار و چهل و هفت اصلی و شماره دو 

فرعی از ۱۰۰۴۷ اصلی با حق یک نهر آب به خانه دو فرعی از ۱۰۰۴۷ اصلی می باشد.
مساحت عرصه ٦ دانگ منزل مسکونی فوق الذکر باستناد نامه آمار ثبت اسناد و املاک کشوری به شماره ٥٢۷٥۷۹ الف /۹٢ به متراژ 

٢۴۰ مترمربع می باشد . که اعیانی احداث شده در آن حدود ٢۰۰ مترمربع می باشد.
اعیانی احداث شده در ضلع جنوبی ، شرقی و غربی پلاک احداث شده است و در وسط منزل مسکونی فوق حیاط به مساحت حدود 

۱۰۰ مترمربع احداث شده است .
اعیانی احداثی در دو طبقه زیرزمین و همکف با سیستم تیر و کلاف احداث بنا شده است و چون حدود یکسال می باشد که بلااستفاده 

است در حال تخریب تدریجی و بلا استفاده شده می باشد .
نظریه کارشناسی :

با عنایت به جمیع جهات موثر در ارزش پلاک فوق الذکر ، ارزش پلاک فوق به شرح زیر اعلام می گردد:

با عنایت جمیع جهات موثر ارزیابی پلاک فوق الذکر ارزیابی می گردد در پلاک فوق به مبلغ : ۳/٢۴۰/۰۰۰/۰۰۰ معادل : سیصد و 
بیست و چهار میلیون تومان می باشد .

احتراما ، عطف به ابلاغیه شماره بایگانی ۹٦۰۳٦۸ مورخ : ۹٦/۳/٢۳ آن مدیریت محترم با موضوع ارزیابی یک باب مغازه واقع در بازارچه 
فرش معروف به چهارراه بازار واقع در بازار قم باستحضار می رساند : از محل مغازه فوق با راهنمائی خانم زهرا استادی و در معیت نماینده 

محترم شورای حل اختلاف به آدرس بازار – چهارراه بازار –پلاک کد پستی ۳۷۱۴۷۱۷۴۹۳ بازدید به عمل آمد .
گزارش کارشناسی :

با توجه به عدم ارائه اسناد مالکیت توسط خانم استادی و در نتیجه عدم امکان مطابقت موضوع خواسته شده در قرار دادگاه به موقعیت 
مکان معرفی شده هر گونه مغایرت در خصوص موارد ذکر شده به عهده خانم استادی می باشد و از ذمه اینجانب ساقط می باشد .

مساحت مغازه فوق الذکر حدود ۷/٢٥ مترمربع می باشد که کف پوش آن موزائیک و دیوارهای پیرامونی تا ارتفاع ۱/٢۰ سنگ و مابقی 
سفید می باشد . ساختمان مذکور از نوع تیر کلاف بوده و واحد فوق دارای یک انشعاب برق می باشد.

نظریه کارشناسی : 
با در نظر گرفتن جمیع جهات ارزیابی سر قفلی یک باب مغازه فوق الذکر به مبلغ ۳۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال معادل سی میلیون تومان 

می باشد .
و مقرر گردیده مورد فوق الذکر درتاریخ ۱۳۹٦/۱۱/٢٥ ساعت ۱۰/۳۰ الی ۱۱/۰۰ صبح به آدرس قم ،خ ساحلی،جنب زندان ساحلی 
دادگاه های حقوقی واحد اجرای احکام مدنی اتاق مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد.لذا افرادی که قصد بازدید از مورد مزایده 
را دارند می توانند درمدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد مزایده بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت 
نمایند قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد.برنده مزایده باید ده درصد از 
مبلغ پیشنهادی را فی المجلس نقدا و مابقی آن ظرف یکماه از تاریخ مزایده بپردازد این اگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی 

درج می گردد جهت اطلاعات بیشتر به واحد مراجعه نمائید.
دادورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم- رضا زارعی



5 علمی و سلامت 

متخصص پوست و مو عنوان کرد

علت عمده ای که سبب ریزش مو می شود
متخصص پوست و مو با اشاره به علل عمده ریزش مو، گفت:کافئین در پیشگیری 

از ریزش مو و رشد آن تأثیر زیادی دارد.
معمولا  اظهارداشت:  مو،  ریزش  با علت  ارتباط  در  زاده  نیلفروش  محمدعلی 
طاسی  یا  آلوپسیا  آندروژنیک  دارد.  ژنتیک  جنبه  مو  ریزش  علت  عمده ترین 
آندروژنیک هم در بین زنان و مردان ممکن است اتفاق بیفتد و سعی شده برای 

درمان و پیشگیری از محصولات مختلف مانند لوسیون ها و کرم ها استفاده شود.
وی در مورد محصولات حاوی کافئین، گفت: فولیکول مو در درون غلاف محافظی 
قرار دارد که این غلاف مانعی برای نفوذ مولکول های آب رسان مثل کافئین نیست و 
بنابراین کافئین می تواند از طریق غلاف مو جذب و نفوذ پیدا کند. این متخصص پوست 
و مو، ادامه داد: در ریزش موی آندروژنیک تستوسترون به دی هیدورتستوسترون 
تبدیل و باعث می شود فولیکول مو در اثر این ماده دی هیدروتستوسترون نازک و 
مینیاتوری شود و بعد بریزد. وی در مورد کافئین که یکی از عوامل مهار این آنزیم 
است، اظهارداشت: مهم ترین عاملی که می تواند این آنزیم را مهار کند کافئین است 
که همین عامل به رشد بهتر مو نیز کمک می کند. رئیس کارگروه پوست، ترمیم و 
سلول های بنیادی معاونت علمی ریاست جمهوری، اضافه کرد: چند مکانسیم بر رشد 
مو و نفوذ پذیری پوست تاثیرگذار است که طبق مطالعه و بررسی های انجام شده ، 
کافئین اصلی ترین آنهاست. این ترکیب باعث تحریک رشد مو می شود. به این ترتیب 
که شامپوها یا لیکوئیدهای حاوی کافئین در فولیکول موها نفوذ می کنند و از این 
طریق وارد جریان خون می شود و در غلظت های کم با کاهش آنزیم سوپراکسید 
دیسموتاز باعث رشد مو می شود. وی گفت: همچنین، مکانیسم دیگر کافئین در 
افزایش رشد مو اثر مهاری آن است که می تواند در درمان بیماری طاسی آندروژنیک 
مفید واقع شود. نیلفروش زاده افزود: البته منظور از کافئین، همان کافئین خوراکی که 
با نوشیدن قهوه وارد بدن می شود، نیست. چراکه خوردن همزمان ٥۰ فنجان قهوه نیز 
نمی تواند جایگزین محلول حاوی کافئینی شود که مستقیما به ریشه موهایتان نفوذ 
می کند. وی در مورد نقش کافئین بر اثر هورمون ها، افزود: سرکوب رشد فولیکول مو 
تحت درمان با تستوسترون به صورت قابل ملاحظه با استفاده از کافئین در غلظت 
یک هزارم درصد و ٥ هزارم درصد خنثی می شود. کافئین به تنهایی قادر به تحریک 
قابل توجه رشد فولیکول مو می شود و مطالعات نشان داده کافئین باعث رشد ساقه 
مو خواهد شد. نیلفروش زاده با اشاره به تحقیقاتی که در مورد اثر بخشی کمپلکس 
کافئین انجام شده است، اظهار داشت: این ماده در پیشگیری از ریزش مو موثر است 
و باعث افزایش قطر انتهایی موهای پوست سر که به صورت قابل توجهی بین ٢ تا ٥ 
میکرومتر افزایش پیدا می کند و به عنوان یک روش جدید برای مقابله با کاهش قطر 
فولیکول مو می تواند مطرح شود.  وی ادامه داد: خاصیت دیگر این ماده آن است که 
ضمن افزایش سطح مقطع مو، قابلیت انعطاف نرمی و مقاومت در برابر نیروی کشش 

را هم برای موهای سر به ارمغان آورد.

متخصص تغذیه و رژیم درمانی:

همراه با اسفناج ماست نخورید
متخصص تغذیه و رژیم درمانی با اشاره به اینکه مصرف برخی مواد غذایی همزمان 
با مواد حاوی آهن در بدن جذب آهن را کاهش می دهد، گفت: اسفناج و حبوبات 

حاوی آهن را با لیمو ترش بخورید.
با راهکارهای تغذیه ای جهت رفع کمبود آهن در  ارتباط  ایمانی در  حسین 
بدن، اظهار داشت: کم خونی به طور کلی دو علت عمده ناشی از بیماری ها و کمبود 
مواد مغذی دارد. همچنین کم خونی به دو گروه کم خونی ناشی از فقر آهن و 
کم خونی ناشی از کمبود اسیدفولیک و B۱٢ تقسیم می شود. وی افزود: زنان 
بیشتر درگیر کم خونی ناشی از فقر آهن هستند و از طریق مصرف برخی از مواد 
غذایی می توان جذب آهن در بدن را افزایش داد البته باید توجه داشت که آهن 
موجود در منابع غذایی گیاهی نسبت به آنها منابع غذایی حیوانی کمتر جذب بدن 
می شوند. به طور مثال آهن موجود در اسفناج جذب آن در دستگاه گوارش کمتر 
از آهن موجود در جگر و گوشت قرمز است. این متخصص تغذیه و رژیم درمانی 
ادامه داد: بالاترین میزان آهن در مواد غذایی حیوانی در جگر گوسفند، گوشت 
قرمز، گوشت مرغ و ماهی است همچنین حبوباتی مثل عدس و لوبیا دارای آهن 
بوده و جذب بیشتر از آهن اسفناج و جعفری در بدن صورت می گیرد. ایمانی تأکید 
کرد: در صورتی که افراد می خواهند جذب آهن در بدن خود را افزایش دهند باید 
مصرف سبزیجات دارای آهن را با مواد غذایی حاوی ویتامین C مدنظر قرار دهند 
به طور مثال اسفناج، جعفری یا حبوبات را با لیموترش استفاده کنند همچنین 
فلفل دلمه ای نیز منبع غنی از ویتامین C است. عضو هیأت علمی دانشگاه علوم 
پزشکی تهران با بیان اینکه برخی از مواد غذایی مصرف آن با آهن غذاها تداخل 
دارد، گفت: لبنیاتی همچون ماست و شیر را باید  حداقل با فاصله دو ساعته از مواد 
غذایی حاوی آهن استفاده کرد. همچنین مواد غذایی کافئین دار همچون چای و 
قهوه تا ٥۰ درصد جذب آهن را در بدن کاهش می دهد بنابر این رعایت فاصله 
غذایی این مواد نیز باید در نظر گرفته شوند. وی در پایان گفت: حرارت نیز در برخی 
از مواد غذایی سبب افزایش جذب آهن آن می شود که اسفناج پخته یکی از مواد 

توصیه  شده در این زمینه به شمار می رود.
 

فوق تخصص تغذیه عنوان کرد

خوابیدن پس از غذا مهم ترین دلیل
 رفلاکس معده

فوق تخصص تغذیه عنوان کرد: خوابیدن با شکم پر بروز بیماری قند خون و 
بیماری های جذب و دفع مواد غذایی در دستگاه گوارش را در پی دارد که مهم ترین 

آن شامل چاقی است.
سیدمرتضی صفوی فوق  تخصص تغذیه با بیان اینکه عادات غذایی با تغذیه افراد 
در ارتباط است، گفت: اینکه غذا چه زمانی در چه مکانی و با چه شرایطی، و چه 
شخصی میل می کنید در تغذیه مناسب بسیار مهم است. صفوی گفت: اگر فرد 
پس از غذا خوردن بلافاصله تصمیم به خوابیدن ساعتی )طولانی( بگیرد باعث ایجاد 
عواقب سوء در وی می شود و باید به آن توجه شود. وی در ادامه به کسانی که پس 
از غذا خوردن می خوابند اشاره کرد و گفت:  فرد باید هر چه زودتر این عادت را 
کنار بگذارد و به دلیل مضرات آن نسبت به انجام شیوه مناسب تجدید نظر کند. 
فوق تخصص تغذیه اظهار داشت: با اینکه متخصصان تغذیه خواب را عاملی مهم در 
سلامت بدن می دانند، خوابیدن پس از غذا خوردن به مدت طولانی عامل اختلال 
در سلامتی به حساب می آید. وی ادامه  داد: اگر فرد پس از غذا خوردن احتیاج 
به استراحت کردن دارد به پشت دراز کشیدن به مدت کوتاه بی اشکال است ولی 
نباید مدت آن طولانی شود. صفوی افزود:  هنگامی که غذا می خوریم شکم ما پر 
می شود و خوابیدن با شکم پر قند خون و بروز بیماری های جذب و دفع مواد غذایی 
در دستگاه گوارش را در پی دارد که مهم ترین آن شامل چاقی می شود. این فوق 
تخصص تغذیه توصیه کرد:  در وعده های غذایی و به خصوص شام که فرد پس 
از آن وارد خواب شبانه می شود باید غذا به میزان متعادل میل شود. صفوی یکی 
از دلایل مهم مشکلات رفلاکس معده و برگشت پذیری غذا از معده به مری را 
خوابیدن بلافاصله پس از غذا عنوان کرد و گفت:  اگر افراد به استراحت پس از غذا 
عادت دارند باید مدت آن را بسیار کم کنند. وی ادامه داد:  این افراد باید به مدت کم 

و به شکلی بخوانند که قسمت سر و گردن آنها بالاتر از سطح بدن باشد.

یک متخصص تغذیه و رژیم درمانی عنوان کرد:

سریع غذا خوردن منجر به چاقی می شود
یک متخصص تغذیه و رژیم درمانی گفت: با آرامش غذا خوردن، عاملی است برای 
جلوگیری از افزایش دریافت انرژی و اگر سریع غذا بخورید بیشتر چاق می شوید.

تغذیه و رژیم درمانی در خصوص  دکتر سیدضیاءالدین مظهری، متخصص 
استعداد چاقی در برخی از افراد گفت: اغلب خانم ها و آقایان درباره اضافه وزنشان 
می گویند: ما کلا استعداد چاقی داریم؛ آب هم می خوریم چاق می شویم. ولی 
این موضوع، صحت ندارد. وی ادامه داد: آنچه مسلم است افرادی که دچار چاقی یا 
اضافه وزن می شوند اگر جنبه مرضی نداشته باشند یعنی کم کاری تیروئید، کیست 
تخمدان و بیماری هایی که منجر به چاقی می شوند در اکثریت قریب به اتفاق این 
افراد، بین انرژی دریافتی و مصرف آن تعادل برقرار نمی کنند یا غذای خود را در 

چند دقیقه و سریع میل می کنند. 
این متخصص تغذیه و رژیم درمانی تصریح کرد: وقتی که غذاها را به علت افت 
قند خون و یا گرسنگی شدید تناول می کنید زمان لازم است که این غذا جویده و 
بلعیده و هضم شود و به مرحله ای برسد که مرکز سیری و گرسنگی اعلام بکند که 
به اندازه نیاز، انرژی و مواد مختلف را دریافت کرده اید. وی با بیان اینکه این زمان 
بین ٢٥ تا ۳۰ دقیقه طول می کشد، ادامه داد: از این رو، با آرامش غذا خوردن، 
عاملی است برای جلوگیری از افزایش دریافت انرژی و اگر سریع غذا بخورید بیشتر 
چاق می شوید. مظهری در پایان با بیان اینکه با ورزش می توانید وزن خود را 
کنترل کنید، اظهارداشت: برای جلوگیری از چاقی باید نخست، سرعت غذاخوردن 

را کم سپس به سرعت فعالیت بدنی خود اضافه کنید.

یکشنبه -اول بهمن ماه 1396-    سال بیستم -   شماره 4478

 بیش فعالی مثانه مشکلی است که میلیون ها نفر در سراسر جهان با آن درگیر هستند. 
به طور کلی، با افزایش سن این شرایط افراد را هرچه بیشتر تحت تاثیر قرار می دهد و در 
صورت وجود سابقه خانوادگی مشکلات مثانه تشدید می شود. البته اگر به میزان فراوان 

مایعات مصرف کنید، ممکن است با افزایش نیاز به استفاده از توالت نیز مواجه شوید.
اما برخی مواد غذایی می توانند مشکل مثانه بیش فعال را هرچه بیشتر تشدید کنند. 
در ادامه با برخی از مواد غذایی و نوشیدنی هایی که به منظور پیشگیری از بیش فعالی 

مثانه باید از آنها پرهیز کنید بیشتر آشنا می شویم.
مرکبات: مردم عاشق میوه های خانواده مرکبات، مانند پرتقال، نارنگی، گریپ فروت 
و لیمو ترش هستند و البته این مساله چندان جای شگفتی ندارد، زیرا با مواد غذایی 
مغذی و خوشمزه ای روبرو هستیم. مرکبات سرشار از ویتامین C هستند که می تواند 
سیستم ایمنی بدن انسان را تقویت کند و این ویژگی به ویژه در ماه های سرد سال برای 
پیشگیری از ابتلا به سرماخوردگی و آنفلوانزا مهم است. اما مصرف مقدار فراوان از مرکبات 
می تواند با برخی عوارض جانبی نیز همراه باشد، که یکی از آنها افزایش نیاز به استفاده از 
توالت است. ترکیبات موجود در این میوه ها می توانند مثانه را فعال سازند و این احساس 
در شما شکل بگیرد که به استفاده از توالت نیاز دارید، حتی اگر این گونه نباشد. قدرت 
اسیدی میوه های مرکبات نیز مشکل آفرین است. از این رو اگر با بیش فعالی مثانه مواجه 

هستید، می توانید توت ها یا موز را جایگزین پرتقال و گریپ فروت کنید.
شکلات: شکلات یکی از محبوب ترین مواد غذایی در جهان است و این مساله چندان 
جای شگفتی ندارد، زیرا با یک خوراکی خوشمزه و راحت برای استفاده مواجه هستیم. 
اما به استثنای شکلات تلخ که به طور معمول از محتوای قند کمتری برخوردار است و 
ممکن است به پیشگیری از برخی بیماری ها، مانند بیماری قلبی و سرطان کمک کند، 

در نظر گرفتن شکلات به عنوان یک غذای سالم دشوار است.
در حقیقت، شکلات ممکن است تلاش های شما برای غلبه بر مثانه بیش فعال را نیز 
بی ثمر سازد. این به دلیل آن است که بیشتر انواع شکلات دارای کافئین هستند که این 
ماده می تواند اعتیادآور باشد و مثانه را تحریک کند، که نیاز بیش از حد به استفاده از 
توالت را موجب می شود. شکلات تلخ ممکن است در زمینه کمکی به شما نکند، زیرا به 

طور معمول حاوی کافئین بیشتری نسبت به شکلات شیری است.
قهوه: قهوه، به استثنای نمونه های فاقد کافئین، حاوی مقدار زیادی از ماده اعتیادآور 
کافئین است که می تواند مثانه را تحریک کرده و نیاز به استفاده از توالت را افزایش دهد. 
تنها چند فنجان قهوه در روز می تواند اثر چشمگیری بر تعداد دفعاتی داشته باشد که نیاز 
به استفاده از توالت در شما شکل می گیرد. اگر به نوشیدنی های گرم علاقه دارید، تلاش 
کنید چای سبز را جایگزین قهوه کنید. به خاطر داشته باشید بیشتر انواع چای، از جمله 
چای سیاه، حاوی کافئین فراوان هستند و ممکن است مصرف آنها تغییری در تجربه نیاز 
به استفاده از توالت در شما ایجاد نکند. اگر به چای سبز علاقه ندارید، طیف گسترده ای 
از چای های نعناعی و میوه ای در دسترس هستند که می توانید با توجه به سلیقه خود 

یکی از آنها را انتخاب کنید.
غذاهای تند: در منو هر رستورانی می توانید غذاهایی را پیدا کنید که به عنوان 
غذاهای تند شناخته می شوند. مردم به دلایل مختلفی از خوردن غذاهای تند لذت می 
برند؛ برای برخی ممکن است جنبه خودنمایی و نشان دادن تحمل بالا در برابر این غذاها 
را داشته باشد و برخی دیگر از عطر و طعم غذاهای تند لذت می برند. همچنین، باید 

به این نکته نیز اشاره داشت که غذاهای تند به طور معمول در تجربه احساس سیری 
برای مدت زمانی طولانی تر کمک می کنند. اما غذاهای تند می توانند زمینه ساز برخی 
مشکلات سلامت شوند که از آن جمله می توان به بازگشت اسید معده به مری، ناراحتی 
معده، و اسهال اشاره کرد. افزون بر این، این نوع از غذاها می توانند به طور قابل توجهی 
مثانه را تحریک کنند و نیاز به استفاده از توالت افزایش یابد. غذاهای تند می توانند موجب 
التهاب دیواره داخلی مثانه شوند و از این رو احساس نیاز به استفاده از توالت در فرد 
شکل بگیرد. اگر با بیش فعالی مثانه مواجه هستید، مصرف غذاهای تند را محدود کنید.

غذاها و نوشیدنی های شیرین: همه ما می دانیم که قند می تواند برای سلامت 
انسان خطرناک باشد. مصرف بیش از اندازه قند می تواند پوسیدگی دندان، افزایش اندازه 
دور کمر، یا ابتلا به دیابت نوع ٢ را موجب شود، از این رو دلایل بسیاری برای محدود 
کردن مصرف این ماده وجود دارند. اما نمی توان این نکته را نیز نادیده گرفت که بسیاری 

از غذاها و نوشیدنی های محبوب سرشار از قند هستند.
بیش فعالی مثانه دلیلی دیگری است که می توانید برای پرهیز از غذاها و نوشیدنی های 
شیرین مد نظر قرار دهید. بساری از متخصصان دستگاه ادراری بر این باورند که مصرف 
بیش از حد قند می تواند اثر منفی بر مثانه داشته باشد و احتمال ارسال سیگنال های نیاز 
به استفاده از توالت افزایش یابد. به جای شکر می توانید از استویا استفاده کنید که یک 

شیرین کننده طبیعی است و موجب بروز مشکل در مثانه نیز نمی شود.
محصولات گوجه فرنگی: تصور این که محصولات گوجه فرنگی مانند سس اسپاگتی 
یا سس پیتزا اثر منفی بر عملکرد مثانه انسان داشته باشند، دشوار است، اما قدرت اسیدی 
گوجه فرنگی می تواند موجب بروز مشکلات جدی در افراد مبتلا به بیش فعالی مثانه 
شود. همه افراد مبتلا به بیش فعالی مثانه با گوجه فرنگی دچار مشکل نخواهند شد، که 
از نظر قدرت اسیدی با میوه های خانواده مرکبات قابل مقایسه نیست. اما گوجه فرنگی به 
ویژه اگر با ادویه ها همراه شود، می تواند زمینه ساز برخی مشکلات شود. اگر بیش فعالی 
مثانه برای شما مساله ساز شده است، کاهش مصرف گوجه فرنگی را مد نظر قرار دهید.
الکل: نوشیدن بیش از حد هر نوع نوشیدنی می تواند زمینه ساز بروز مشکلاتی برای 
افراد مبتلا به بیش فعالی مثانه شود، اما نوشیدنی های الکلی به طور ویژه مشکل آفرین 
هستند. این به دلیل آن است که الکل می تواند اثر قابل توجهی بر فعالیت مغز داشته 
باشد و به طور بالقوه دستور فرا رسیدن زمان استفاده از توالت به مثانه صادر شود، حتی 

اگر نیازی به انجام این کار وجود نداشته باشد.
به این نکته توجه داشته باشید که مصرف الکل می تواند خطر ابتلا به طیف گسترده 

ای از مشکلات سلامت، مانند بیماری کبدی و دیابت را افزایش دهد.
نوشیدنی های انرژی زا: نوشیدنی های که به منظور افزایش انرژی در دسترس 
هستند، برای تحقق این هدف به کافئین وابسته هستند. از این رو، فکر استفاده از 
نوشیدنی های انرژی زا به جای قهوه یا چای را از سر خود بیرون کنید. این نوشیدنی ها 
معمولا حاوی قند فراوان نیز هستند که می تواند موجب تحریک مثانه شده و نیاز به 

استفاده از توالت را افزایش دهد.
اگر مشکل بیش فعالی مثانه شما چندان جدی نیست، به جای نوشیدنی های 
کافئین دار از آب استفاده کنید. نوشیدن آب می تواند بدن را هیدارته نگه دارد و همچنین 
سطح انرژی را تقویت کند. همچنین، به میزان کافی بخوابید تا نیاز کمتری به نوشیدن 

مایعات اضافی داشته باشید.

 

قبایل  که  ای  ماده  از  اند  شده  موفق  محققان 
قرص  کنند،  می  استفاده  سم  عنوان  به  آفریقایی 
ضدباروری برای مردان تهیه کنند. آزمایش این قرص 

روی موش ها موفقیت آمیز بوده است.
از عرضه قرص ضدبارداری برای زنان چند گذشته 
اما با وجود تحقیقات فراوان هنوز نمونه مشابهی برای 

مردان ساخته نشده است.
ترکیبی  نوین  تحقیقی  در  دانشمندان  اکنون   
هدف  را  اسپرم  باروری  که   اند  کرده  شناسایی 

می گیرد.

که  گیاهی  عصاره  اند  شده  متوجه  محققان   
»سمی  نام  با  آفریقایی  شکارچیان  و  جنگجویان 
که قلب را از کار می اندازد« روی نوک پیکان ها 
ضد  خاصیت  مردان  برای  اند،  کرده  می  استفاده 
 Medicinal باروری دارد. طبق تحقیقی که در ژورنال
Chemistry بنیاد شیمی آمریکا منتشر شده، ماده 
اصلی ترکیب مورد نظر اوابیان)ouabain( نام دارد. 
البته به دلیل خطر این ماده برای قلب، نمی توان آن 
را به تنهایی مصرف کرد. اوابیان به طور طبیعی در 
دو نوع گیاه آفریقایی Acokanthera schimperi و 

Strophanthus gratus وجود دارد. عصاره آن را می 
توان از ریشه، ساقه، برگ ها و دانه های گیاه به دست 
آورد. علاوه بر آن،  این ماده در بدن پستانداران نیز در 

دوز کم تولید می شود.
موش  روی  جدید  تحقیقات  طبق  هرحال  به 
Na,K- ها، اوابیان به وسیله  پروتئین هایی به نام

کلسیم  و  سدیم  های  یون  تحرک  از   ATPase
جلوگیری می کند.

Na,K-ATPase از پروتئین هایی ساخته می شوند 
که در غشای سلولی وجود دارند و به گفته محققان 

نقشی کلیدی در عدم باروری مردان دارند.
همچنین این تحقیق نشان داد برخی پروتئین 
ها در اسپرم وجود دارند که علاوه بر دخالت در امر 

باروری، تاثیرات جانبی سمی دیگر را می کاهند.
 از آنجا که اوابیان را نمی توان به تنهایی مصرف 
کرد، محققان چند ترکیب طراحی کرده اند که بدون 

ایجاد خطر برای قلب از باروری جلوگیری می کند.
برای این منظور محققان از گروه لاکتون ها)نوعی 
ترکیب در شیمی آلی(  استفاده کردند تا ترکیب 
بتواند پروتئین مورد نظر را در سلول های اسپرم 
موش ها هدف بگیرد. این پروئتین توانایی اسپرم برای 
حرکت را مختل می کند بنابراین از قدرت باروری 
این  داد  نشان  کاسته می شود. همچنین تحقیق 
ترکیب هیچ گونه آثار سمی در بدن موش ها نداشت.

ساخت دارویی که روند پیشرفت سرطان را قرص ضدباروری مردانه ساخته شد
مختل می کند

 
محققان در جدیدترین مطالعات خود روی دارویی کار می کنند که با از بین 

بردن مکانیزم زنده ماندن سلول های سرطانی، می تواند بیماری را متوقف سازد.
یک داروی سرطان که می تواند مسیر پیشرفت بیماری را متوقف سازد، در حال 
طی مراحل ساخت است. تحقیقات جدید نشان می دهد که این دارو که هنوز 
نامی برایش انتخاب نشده، یک آنزیم خاص که موجب گسترش تومورها می شود، 

را مورد هدف قرار می دهد.
تحقیق داشمندان اروپایی نشان می دهد که این کار با اتصال به غشای سلول های 
به سرعت در حال تکثیر انجام می شود. این دارو مکانیزم زنده ماندن سرطان را 
مختل می کند و مانع اتصال تومورها به پروتئینی که باعث رشد آنها است، می شود. 

در انگلستان سالانه حدود ۳٥۷هزار نفر به بیماری سرطان مبتلا می شوند.
داروی ضد سرطان به پروتئین غشایی سلول های سرطانی بنام "دی هایدرو 
ِــنِـیز"  )DHODH( متصل می شود. محققان چربی ها که  یت دی هایدروج اوروتِـ
بلوک های ساختمانی غشاهای سلولی هستند و داروها که به پروتئین غشایی 
ِــنِـیز" متصل می شوند را  یت دی هایدروج سلول های سرطانی "دی هایدرو اوروتِـ

مورد تجزیه و تحلیل قرار دادند.
"دکتر اریک مارکلوند")Dr Erik Marklund( نویسنده این مطالعه از دانشگاه 
اوپسالا گفت: شبیه سازی های ما نشان می دهد که آنزیم از چند لیپید به عنوان 
لنگر در غشا استفاده می کند. هنگام اتصال به این چربی ها، بخش کوچکی از آنزیم 
به یک آداپتورمتصل می شود که به آنزیم اجازه می دهد ماده طبیعی خود را از مواد 
غشایی خارج کند. به نظر می رسد از آنجا که دارو در همان محل متصل می شود، 

از مکانیسم مشابه استفاده می کند.
دکتر "دیوید لین") David Lane( پژوهشگر ارشد این مطالعه از مؤسسه 
"کارولینسکا")Karolinska( در سوئد افزود: این مطالعه به توضیح اینکه چرا 
بعضی از داروها به طور متفاوتی به پروتئین های جدا و پروتئین های داخل سلول 

متصل می شوند، کمک می کند.
با مطالعه ساختارها و مکانیسم های بومی برای اهداف سرطانی بهره  برداری 

ویژگی های متمایز آن ها برای طراحی درمان های جدید بهتر ممکن خواهد بود.
زمان در دسترس بودن این دارو هنوز مشخص نیست. این یافته ها در مجله 
"زیست شناسی شیمی سلولی") Cell Chemical Biology( منتشر شده است.

مواد اولیه مورد نیاز پره های توربین های بادی 
تولید شد

 پروژه ای در حوزه توربین  بادی با حمایت ستاد توسعه فناوری حوزه انرژی 
معاونت علمی توسط محققان کشور انجام و منجر به تولید محصولی فناورانه شد.
»طراحی و ساخت مواد اولیه مورد نیاز پره های توربین های بادی« یکی از طرح 
های فناورانه ای است که با حمایت ستاد توسعه فناوری انرژی های تجدید پذیر 

معاونت علمی آغاز شد به پایان رسید.
فرایند تولید پری پرگ )مواد اولیه ساخت پره توربین بادی(، هم اکنون وارد 
مرحله صنعتی شده و خط تولید آن توسط محققان کشور راه اندازی شده است.

۱۰فایده ی گوجه فرنگی برای سلامتی

خواصی از گوجه فرنگی که نمی دانستید
حتماً شما هم فکر می کنید گوجه فرنگی جزو میوه هاست، اما از نظر گیاه شناسی، گوجه 
فرنگی میوه است. به هر حال گوجه فرنگی هر چه که باشد، همه فن حریف و خوشمزه است 
که در بسیاری از غذاها از پخته شده گرفته تا خام کاربرد دارد. گوجه فرنگی حاوی مقادیر 

زیادی مواد مغذی است که می توانند واقعاً برای سلامتی مفید باشند.
کاهش ریسک بیماری های قلبی: یکی از مفیدترین ویژگی های گوجه فرنگی این است 
که به کاهش ریسک بیماری های قلبی کمک می کند. مطالعات نشان داده زنانی که در هفته، 
۷ تا ۱۰ وعده گوجه فرنگی می خوردند، ۳۰ درصد کمتر در معرض ابتلا به بیماری های قلبی 
و عروقی بودند. این میوه دارای مواد مغذی چون نیاسین، اسیدفولیک و ویتامین B٦ است 

که همگی از ریسک بیماری های قلبی کم می کنند.
کاهش قند خون: یکی دیگر از فواید شگفت انگیز گوجه فرنگی برای سلامتی این است 
که می تواند بخش مهمی از رژیم غذایی فرد دیابتی را تشکیل بدهد، چون می تواند قند خون 
را کنترل کند. این میوه حاوی کربوهیدرات بسیار کمی است اما منبع خوبی از کروم است 

که قند خون را تنظیم می کند.
کمک به پیشگیری از ترومبوز )لخته شدن خون(: لخته شدن خون یا ترومبوز را 
می توانید با نوشیدن آب گوجه فرنگی کنترل کنید. مطالعات دریافته اند آن هایی که روزانه 
آب گوجه فرنگی می نوشند، تجمع کمتری از پلاکت ها را در خون خود دارند که علت اصلی 

ترومبوز است.
پیشگیری از آسیب به DNA: فواید گوجه فرنگی برای سلامتی شامل جلوگیری از 
آسیب DNA نیز می شود. مقادیر زیاد ویتامین C و ویتامین A موجود در گوجه فرنگی، 
خواص آنتی اکسیدانی مهمی دارند که با آسیب DNA ناشی از رادیکال های آزاد مبارزه 

می کنند. یعنی این میوه می تواند با علائم زودرس پیری مقابله کند.
تقویت موها: می توانید از آب گوجه فرنگی برای تقویت موهایتان استفاده کرده و 
درخشش بیشتری نیز به آن بدهید. گوجه فرنگی دارای ویتامین ها و مواد معدنی است که 
می توانند ظاهر بهتری به موهایتان داده و خاصیت اسیدیته ی این میوه، سطح PH را نیز 
تعدیل می کند. می توانید با آب گوجه فرنگی، طراوت و شادابی را به موهای خود برگردانید 

و از شوره ی آن نیز کم کنید.
حفظ سلامت استخوان ها: گوجه فرنگی می تواند به حفظ سلامت استخوان هایتان نیز 
کمک کند، چون حاوی ویتامین K و کلسیم است و ضمناً آنتی اکسیدان لیکوپن هم دارد که 

توده ی استخوانی را افزایش می دهد.
تمیز کردن پوست : بسیاری از تمیزکننده های صورت که گران قیمت نیز هستند حاوی 
عنصر فعالی به نام لیکوپن هستند که می توانید به طور طبیعی از گوجه فرنگی هم دریافت 
کنید. برای تمیز کردن پوستتان، چند عدد گوجه فرنگی را پوست بگیرید و این پوست ها را 
به مدت ٥ دقیقه روی صورتتان بگذارید تا هم تمیز شود و هم ظاهری شاداب تر و سالم تر 

پیدا کند.
مبارزه با تأثیرات مواد سرطان زا: گوجه فرنگی حاوی اسید کلروژنیک و اسید کوماریک 
است که گفته می شود دارای اثرات ضد سرطانی هستند و می توانند با عوامل سرطان زایی که 

در آلاینده ها و دود سیگار وجود دارند مبارزه کنند.
تقویت بینایی: یکی دیگر از فواید شگفت انگیز گوجه فرنگی برای سلامتی این است که 
می تواند بخش مهمی از رژیم غذایی فرد دیابتی را تشکیل بدهد، چون می تواند قند خون را 
کنترل کند. این میوه حاوی کربوهیدرات بسیار کمی است اما منبع خوبی از کروم است که 

قند خون را تنظیم می کند.
گوجه فرنگی بینایی شما را هم تقویت می کند. خوردن گوجه فرنگی می تواند بینایی تان 
را بهبود داده و از آب مروارید هم پیشگیری کند. ویتامین A و ویتامین C موجود در 
این میوه می تواند بینایی را تقویت کرده و از شب کوری جلوگیری کند. گوجه فرنگی 
دارای آنتی اکسیدان های فیتوشیمیایی، زآگزانتین، لوتئین و لیکوپن است که همگی از 
چشم هایتان در برابر آسیب های ناشی از نور کمک کرده و مانع تشکیل آب مروارید 

می شوند.
برطرف کردن التهاب: نوشیدن یک لیوان آب گوجه فرنگی به طور روزانه می تواند سطح 
TNF آلفا )فاکتور نکروز توموری آلفا( را تا ۳۰ درصد کاهش بدهد. بالا بودن التهاب ناشی از 
این عامل، در افرادی که دچار بیماری های تحلیل برنده هستند، مانند بیماری قلبی و پوکی 

استخوان دیده می شود.
در نهایت این که:

با همه ی فوایدی که این میوه - سبزی برای سلامتی شما دارد؛ اما اگر سردمزاج هستید 
بهتر است در مصرف آن زیاده روی نکنید و با ادویه های گرمی چون پونه و نعناع مصرف کنید 

تا دچار دردهای شکمی و نفخ و درد مفاصل نشوید.

قدغن هایی برای مثانه 
بیش فعال! 

محققان با ترکیب نانوذرات و پروتئین موجود در کرم  شب تاب موفق به 
ایجاد درخشش در گیاه شدند. با این کار می توان گیاهان را به چراغ مطالعه یا 

لامپ های زنده تبدیل کرد.
محققان مؤسسه فناوری ماساچوست )MIT( به دنبال تبدیل گیاهان به 

لامپ هایی هستند که انرژی مورد نیاز خود را خودشان تأمین می کنند.
مایکل استرانو، استاد رشته مهندسی شیمی MIT، به همراه همکارانش روی 
چهار نانوذره که به صورت شیمیایی با هم برهمکنش دارند، مطالعه می کند تا 
آن ها را درون گیاهان زنده قرار دهند. این نانوذرات از طریق حفره های برگ ها 

وارد گیاه می شوند و می توانند با تمام بافت گیاهی برهمکنش داشته باشند.
از سیلیکای حاوی لوسیفراز کرم شب تاب، پلی لاکتیک  نانوذرات  این  در 
کو گلیکولیک اسید، کیتوزان عامل دار شده با کوآنزیم A و فسفر نانوبلوری 
نیمه هادی استفاده شده است.لوسیفراز آنزیمی است که به کرم شب تاب امکان 
درخشش می دهد. این آنزیم با مولکول لوسیفرین برهمکنش می دهد، در حالی 
که کوآنزیم A موجب می شود تا محصول جانبی این فرآیند از سیستم خارج 
شود؛ محصولی که مانع از فعالیت لوسیفراز می شود.در مقاله مربوط به این پروژه 
آمده است که چگونه این سه ترکیب وارد سه نوع حامل نانوذره شده که قادرند 
در بخش های مختلف گیاه وارد شوند. این نانوذرات از طریق حفره های موجود 

در برگ گیاه به بخش های مختلف گیاه می روند. این گروه با استفاده از مدل های 
ریاضی نانوسیالی موفق به استفاده از نانوذرات با ابعاد بهینه شدند.

با این کار محققان موفق شدند در گیاه درخشش ایجاد کنند و تابشی برابر 
با نصف تابش یک دیود تجاری لومینسانس را به دست آورند. علاوه براین، آن ها 
می توانند این درخشش را خاموش و روشن کنند. آن ها برای این کار از ترتیب 

دی هیدرولوسیفرین و کوآنزیم A استفاده کردند.
محققان این پروژه موفق به ایجاد تابش به مدت ۳.٥ ساعت شدند. البته 
این درخشش به حدی نبود که برای مطالعه و دیگر فعالیت ها مناسب باشد. 
پژوهشگران معتقداند که امکان بهبود نشر نور وجود دارد، به طوری که می توان 
شدت و زمان تابش را تغییر داد. برای این کار لازم است که نرخ رهاسازی و 
غلظت ترکیبات تغییر کند. در این ترکیب، نانوبلورهای سولفید کادمیم برای 

نشر در طول موج ۷٦۰ نانومتر به کار گرفته شد.
هدف این پروژه، تولید گیاهی است که بتواند نقش چراغ مطالعه داشته باشد، 

انرژی این گیاه از طریق متابولیسم داخلی آن تأمین می شود.
پیش از این محققان از دستکاری ژنتیکی برای این کار استفاده کرده  بودند، 
اما نتیجه جالب توجهی به دست نیامده بود. این پروژه نوید تولید درختانی را 

می دهد که همانند چراغ های کنار خیابان در شب درخشش داشته باشند.

گیاه به چراغ مطالعه تبدیل می شود

محققان در یک شرکت دانش بنیان موفق به تولید 
عایق های کوبه ای برای جلوگیری از انتشار صدا بین 

طبقات ساختمان ها شدند.
محمدرضا منتظری مدیر عامل یک شرکت دانش 
بنیان مستقر در پارک علم و فناوری دانشگاه تهران در 
گفتگو با خبرنگار مهر با بیان اینکه این شرکت به ارائه 
خدمات حوزه انرژی ایجاد شده است، اظهار کرد: بهینه 
سازی انرژی در ساختمان، عایق بندی، تنظیم صدا در 
ساختمان، تکنیک های مقاوم سازی در برابر حریق و... 

جز فعالیت های این شرکت به شمار می رود.
وی با بیان اینکه ما در ۳ حوزه آکوستیک، انرژی 

و بازیافت فعالیت می کنیم، خاطر نشان کرد: تولید 
عایق های کوبه ای برای جلوگیری از انتشار صدای 
اضافی  بین طبقات ساختمان ها که ناشی از راه رفتن، 
جابجایی وسایل و... می شود در این شرکت انجام می 
گیرد. وی افزود: این عایق ها انعطاف پذیر هستند 
و با طول عمر  و مقاومت بالا منجر به جلوگیری از 
صدای اضافی بین طبقات می شود. منتظری عنوان 
برای  ارائه راهکاری هایی  کرد: در اصل در راستای 
آسایش صوتی ساکنان یک واحد اداری، تجاری، سالن 
ها، رستوران و ... فعالیت می کنیم. مدیر عامل این 
شرکت دانش بنیان با بیان اینکه طراحی  ساخت 

تجهیزات آزمون صوتی و در نهایت ساخت آزمایشگاه 
آکوستیک در این شرکت رخ داده است، بیان داشت: 
در این آزمایشگاه قابلیت آزمون صوتی روی دیوار، 
آرامش صوتی  تا  ....وجود دارد  و  کف، درب، پنجره 
برای افراد را فراهم سازد. وی خاطر نشان کرد: در 
تحقیقاتمان توانستیم  مناسب ترین  مواد را شناسایی 
کنیم  و با بررسی خواص آکوستیکی عایق هایی برای 
ساختمان ها به تولید رساندیم که هزینه کم و کیفیت 
بالایی دارند. به گفته وی، این شرکت مهندسی صوت 
)آکوستیک( بوده و در حال ارائه خدمات تخصصی در 

حوزه انرژی است.

تولید عایق برای جلوگیری از انتشار صدا بین طبقات ساختمان
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فرمانده انتظامی استان قم  مطرح کرد

عملکرد مناسب وکم هزینه  پلیس قم 
در حوادث اخیر 

فرمانده انتظامی استان قم گفت: پشتیبانی و اعتماد مردم به پلیس دلالت بر این دارد 
که ما توانسته ایم با اصلاح رفتار اجتماعی کردن فضای  کنترل جرم  و توسعه ارتباط 

مردمی  موفقیت های خوبی را به دست آوریم.
سردارکاظم مجتبایی  در رزمایش هوشیاری و اقتدار،آرامش و امنیت پویا که در 
ستاد فرماندهی انتظامی استان و با حضور حضرت آیت الله "سعیدی" امام جمعه قم 
و تولیت حرم حضرت معصومه )س(، برگزار شد،اظهار داشت: امروز در حال تمرین 
رزمایشی با عنوان هوشیاری و اقتدار و آرامش و امنیت پویا  هستیم و این رزمایش 
به دنبال مفهومی است که بتواند با مشکلات و ناهنجاری های جامعه که به نوعی 
مربوط به پلیس می شود به بهترین و مناسب ترین روش ظاهر شود و بتواند آن را 

مدیریت کند.
وی افزود: پلیس راهبرد روشنی را در مدیریت حوادث دارد که همان "بازدارندگی" 
است این مفهوم باید در پیشگیری و پیش بینی تجلی پیدا کند، اگر پلیس در پیشگیری 
و پیش بینی موفق باشد، هزینه هایی که برای نظام و مردم ایجاد می شود کمتر خواهد 
بود بنابراین اعتقاد ما این است که ما باید بهترین و مناسب ترین راه را برای  انجام 

ماموریت ها به خصوص در بحران ها و ناهنجاری ها، انتخاب کنیم.
سردار مجتبایی ادامه داد: پلیس جمهوری اسلامی امروز در ماموریت حرفه ای خود 
استاندارد های دینی،اخلاقی و قانونی را به خوبی رعایت می کند،ما همه ی سعی و 
تلاش خود را می کنیم که در مدیریت بحران ها، بهترین، عقلانی ترین،منطقی ترین 

و مقتدرترین تصمیم را بگیریم.
فرمانده انتظامی استان قم بیان داشت: پلیس تلاش می کند که اقداماتش به گونه 
ای باشد که کمترین هزینه را برای نظام داشته باشد، پلیس با رفتارهای اجتماعی و 
الگوهای که پلیس را در دل مردم قرار می دهد، توانسته جایگاه خودش را بین مردم 
تثبیت و اعتماد مردم را به خودش جلب  کند،پشتیبانی و اعتماد مردم به پلیس دلالت 
بر این دارد که ما توانسته ایم با اصلاح رفتار، اجتماعی کردن فضای  کنترل جرم  و 

توسعه ارتباط مردمی  موفقیت های خوبی را به دست آوریم. 
سردار مجتبایی با اشاره به حوادث اخیر ابراز کرد: در تجمعات اخیر، پلیس قم توانست 
در بین استان ها جزء استان هایی باشد که بهترین،مناسب ترین و کم هزینه ترین 
عملکرد را داشته باشد و  دلیل این که پلیس توانست به بهترین شکل در کل کشور از 
جمله استان قم به این ماموریت مهم عمل کند، این بود که اقدامات پلیس یک پیوست 
فرهنگی،اخلاقی،حرفه ای و انسانی داشت و از همه مهم تر عملکردی عزتمند و مقتدرانه 

را از خودش به یادگار گذاشت.

مدیرعامل شرکت شهرك های صنعتی استان قم  اعلام کرد

 IT فراهم شدن بسترهای پذیرش فعالان حوزه 
درشهرک های صنعتی قم 

مدیرعامل شرکت شهرك های صنعتی قم آمادگی این شرکت برای پذیرش و استقرار 
فعالان تولیدات سخت افزاری و نرم افزاری حوزه ای سی تی استان را اعلام کرد.

امیر طیبی نژاد در حاشیه بازدید از نمایشگاه الکامپ و تلکام قم طی سخنانی 
اظهارداشت: خوشبختانه استان قم در حوزه ای تی و ای سی تی پتانسیل و دستاوردهای 
خوبی دارد که می توان با ایجاد بهره وری و ساماندهی این پتانسیل بعنوان ظرفیتی در 

کشور و منطقه معرفی و شناسانده شود.
وی با بیان اینکه شهرك صنعتی IT قم در حال حاضر با اجرایی شدن بخشی از 
زیرساخت های آن آمادگی استقرار فعالان تولیدات سخت افزاری و نرم افزاری حوزه 

ای سی تی را دارد.
وی ایجاد شهرك صنعتی تخصصی در حوزه ای تی در استان قم را فرصتی برای 
نمایش و معرفی بیشتر و بهتر توانمندی ها و دستاوردها در این بخش عنوان کرد و 
گفت: نزدیکی این شهرك صنعتی به تهران و تخصصی بودن ان امکان تبدیل شدن به 

مرکزی مهم و نام اور در این حوزه را فراهم کرده است.
مدیرعامل شرکت شهرك های صنعتی قم در بخش دیگری از سخنان خود به ضریب 
نفوذ فعالیت های حوزه ای تی در جامعه وکشور  اشاره کرد و بیان داشت: امروز فعالیت 
های مجازی بیشتر ابعاد زندگی و کاری افراد را تحت تاثیر خود قرار داده است و می 
رود تا جایگزینی باشد برای برخی از کسب وکار های قدیمی و ایجاد کننده فضاهای 

کسب وکار های جدید باشد.
وی نقش استان قم و مراکز فرهنگی و دینی فعال در این حوزه را مد نظر قرار داد و 
یادآورشد: استفاده این مراکز از زیرساخت های آماده شده در شهرك صنعتی IT استان 
که در ابتدای اتوبان قم تهران واقع شده است، می تواند در رونق و شکوفایی فعالیت 
های سخت افزاری و نرم افزاری حوزه ای سی تی استان و تجاری سازی آنها نقشی 

مهم ایفا کند.

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم مطرح کرد

حذف کاشت اکالیپتوس در طرح توسعه 
پارک های جنگلی

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم گفت: در توسعه پارک های جنگلی 
اطراف شهر قم، کاشت درخت اکالیپتوس حذف شده است و گونه های بومی همچون 

زیتون تلخ را جایگزین کردیم که مناسب آب و هوای استان قم است.
سید محمد تقی سجادی با اشاره به عوامل گسترش بیابان در کشور اظهار کرد: 
بخشی از این عوامل طبیعی و بخش از عوامل نیز انسانی است، گرمایش زمین و بر هم 
خوردن سیستم بارش تاثیراتی را بر روی پوشش گیاهی مراتع گذاشته و بخشی از این 

مراتع را به بیابان تبدیل کرده است.
وی ادامه داد: ۴۰ درصد از عرصه های استان قم شرایط بیابانی شدن پیدا کرده است 
و از یک میلیون هکتار منابع طبیعی استان، حدود ۴۰۰ هزار هکتار شرایط ناپایدار دارد، 

اکنون چالش روز استان قم، گرد و خاک است.
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم افزود: استان قم در انتهای حوزه آبخیز 
قرار دارد و ورودی آب به دریاچه نمک به صفر رسیده است، به مراتع مرطوب در استان 
قم به بیابان تبدیل شدند و هیچ گونه بهره برداری از این مراتع صورت نمی گیرد و گرد 

و خاک از این مراتع بلند می شود.
سجادی با اشاره به کانون های تولید گرد و خاک در استان قم اظهار کرد: ۱۰٥ هزار 
هکتار در چهار نقطه استان، کانون های تولید گرد و خاک را تشکیل می دهند، ۴۰ 
هزار هکتار در شرق استان قم در دشت مسیله یکی از کانون های تولید گرد و خاک 

در استان قم است.

معاون هماهنگی امور زائرین استانداری قم:

گردشگری مذهبی راه توسعه استان قم است 
نمونه  به وجود ۱٢ منطقه  اشاره  با  استانداری قم  زائرین  امور  معاون هماهنگی 

گردشگری در استان قم گفت: راه توسعه استان گردشگری مذهبی و زیارتی است.
یونس عالی پور با اشاره به راه توسعه استان قم اظهار کرد: راه توسعه استان گردشگری 
مذهبی و زیارتی است و بخشی از این گردشگری در شهر قم و بخشی دیگر در مزار 

امامزادگان در روستاهای این شهر است.
وی ادامه داد: ظرفیت های خوبی در روستاهای استان قم وجود دارد و باید این 
ظرفیت های توسط دستگاه هایی همچون اداره کل میراث فرهنگی استان به مردم به 

خصوص سرمایه گذاران معرفی شود.
معاون هماهنگی امور زائرین استانداری قم افزود: از چند سال پیش مناطق نمونه 
گردشگری در استان مطرح شد و ۱٢ منطقه نمونه گردشگری در قم داریم. ظرفیت های 
گردشگری در مناطق روستایی استان شناسایی شده و برخی از مناطق گردشگری قم 

برای سرمایه گذاری آماده است.
عالی پور با اشاره به وجود مجتمع های گردشگری در استان قم اظهار کرد: مجتمع های 
گردشگری که در کنار روستاهای استان ایجاد شود، مورد پشتیبانی مدیران استان قم 

است و اداره کل میراث فرهنگی نیز از این مجتمع ها حمایت می کند.
وی در پایان خاطرنشان کرد: از سرمایه گذاران برای توسعه روستاهای استان قم 

استقبال می کنیم.

در حاشیه حضور دادستان قم در زندان استان مطرح شد

حضور هفتگی قضات در زندان ها
دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان قم در حاشیه حضور در دفتر نظارت زندان 

استان دستور داد که پنج تن از قضات دادسرا دوبار در هفته، در زندان حاضر  شوند. 
به گزارش روابط عمومی دادستانی استان قم، مهدی کاهه با حضور در دفتر نظارت 
زندان این استان با خانواده های زندانیان دیدار و ضمن شنیدن سخنان آن ها، دستورات 

لازم برای رفع و بهبود مسائل موجود خانواده های زندانیان را صادر کرد.
همچنین با دستور مستقیم دادستان قم برنامه ای زمانبندی شده برای حضور کلیه 
قضات مجتمع های دادسرا، مشخص شد که بر اساس آن پنج تن از قضات دادسرا دوبار 

در هفته، در زندان حاضر می شوند.
بر اساس این دستور امکان بازدید از کلیه قسمت های زندان و بازداشتگاه برای قضات 
دادسرا فراهم شده و بسیاری از درخواست ها و مشکلات قانونی زندانیان که به علت 
کمبود مددکار و یا تأخیر در طرح شورای طبقه بندی زندان مدت زمانی بی پاسخ مانده 

بود، مستقیماً توسط قضات دادسرا رسیدگی و دستورات مقتضی صادر شده است.
گفتنی است این نوع بازدید های زمانبندی شده توسط قضات دادسرا تاکنون در قم 

سابقه نداشته است.

چند روزی از غرق شدن سانچی می گذرد و اخبارو تحلیل ها 
فروکش کرده است اما تازه اول ماجرای آنهایی است که عزیزانشان 
رااز دست داده اند ، زندگی ادامه دارد و بعد از هر سوگ باید دوباره 

به آن سلام کرد. 
مسلما از دست دادن عزیزان هر کسی، درد و رنج بزرگی در 
زندگی است. این که یکباره فردی، همسر، پدر و مادر، خواهر و 
برادر، فرزند و یا دوست و همکاری صمیمی اش را از دست بدهد، 
بسیار دردناک است اما چرخه زندگی همین بوده و خواهد بود که 
یک نفر متولد می شود و نفری دیگر از دنیا می رود. حال چگونه 
باید فردی که در سوگ عزیز از دست رفته اش است، خود را آرام 

کند تا بتواند زندگی اش را ادامه بدهد؟ 
غم کنترل شده 

از دست دادن عزیز برای هر انسانی سخت و طاقت فرساست. 
اگر افراد با مهارت های کنترل غم آشنایی نداشته باشند مسلما 
روزهای سختی را بعد از فوت عزیزشان در پیش رو خواهند داشت. 
بنابر گفته سازمان بهداشت جهانی، فردی با سواد و سالم است که 
مهارت های سازگاری با شرایط سخت زندگی را هم یاد گرفته باشد 
و بتواند با استرس های زندگی مقابله کند. یکی از این استرس ها، 
استرس و نگرانی و افسردگی بعد از سوگ است. بهتر است تمرین 
کنید تا این مهارت ها را یاد بگیرید و از آنها در حد تعادل استفاده 
کنید. باید مهارت های مدیریت احساسات را آموزش ببینید. 
احساسات منفی، نه دررحد افراط و نه در حد سرکوب شدن، نباید 
نشان داده شوند. پس توجه داشته باشید گریه کردن های زیاد و 
بیش از حد و یا حتی گریه نکردن ها، هر دو می توانند به شما 

آسیب وارد کنند. 
تنهای تنها، ممنوع 

اگر عزیزی را در زندگیتان از دست داده اید، حق دارید که حوصله 
ی کسی را نداشته باشید و تنهایی را انتخاب کنید ولی این نکته 
را بدانید که تنهایی می تواند حال شما را بدتر کند و یا حتی 

افسردگی را در شما ایجاد کند. پس از تنهایی بپرهیزید. با این 
که سخت است ولی سعی کنید در محیط های شلوغ و مکانی 
که بستگان و دوستانتان در آنجا حضور دارند، باشید. در تنهایی 
خاطرات بیشتری مرور می شود و مدام آتش دوری را شعله ور 

می کند.
آزادی، اشک بریز 

همانطور که در بالا اشاره شد، شما با رعایت کنترل احساس تان 
می توانید اشک بریزید و گریه کنید. شما باید هیجانات منفی 
درونتان را بیرون بریزید تا بتوانید مابقی عمرتان را زندگی همراه 
با آرامشی داشته باشید. نگران نباشید گریه کردن، نشانه ضعف 

در شما نیست.

هیچ کس به اندازه خودتان نمی تواند به شما کمک کند تا به 
آرامش برسید. بعد از گریه کردن و تخلیه هیجانات منفی، سعی 
کنید کم کم بپذیرید که عزیزتان دیگر در کنار شما نیست و هیچ 

کاری هم برای برگشتن او نمی توانید انجام بدهید.
مرگ عزیزتان را بپذیرید 

هیچ کس به اندازه خودتان نمی تواند به شما کمک کند تا به 
آرامش برسید. بعد از گریه کردن و تخلیه هیجانات منفی، سعی 
کنید کم کم بپذیرید که عزیزتان دیگر در کنار شما نیست و هیچ 
کاری هم برای برگشتن او نمی توانید انجام بدهید. توجه کنید 
پذیرفتن مرگ عزیز از دست رفته اصلا به معنای فراموش کردن 
او نیست. برخی از افراد فکر می کنند اگر بپذیرند عزیزشان دیگر 

در کنارشان نیست،یعنی او را فراموش کرده اند و احساس عذاب 
وجدان به سراغ آنها می آید. پس برای اینکه احساس منفی عذاب 
وجدان را نداشته باشید به این جمله خوب توجه کنید: »پذیرش 

مرگ عزیز از دست رفته به معنای فراموش کردن او نیست. «
ذکر فاتحه و خیرات 

برای آرامش دل خودتان و برای شادی روح عزیزتان، ذکر و یاد 
خدا را فراموش کننید. با یاد خداست که دلها آرام می شود. پس با 
خواندن قرآن، صلوات، دعا کردن و پخش خیرات هم دل خودتان 
را آرام کنید و هم روح عزیزتان را شاد کنید. می توانید هر ساله روز 
خاصی را انتخاب کنید مثل روز تولد یا سالروز فوت و به نام عزیزتان 

برایش به موسسه خیریه ای کمک کنید. 
صحبت از خوبی ها 

اگر در اطرافتان فردی است که عزیزش را از دست داده است، 
راجع به خوبی ها و نقاط مثبت شخصیتی او صحبت کنید و 
آرامش را در فرد ایجاد کنید. فقط مراقب باشید خارج از تعادل این 

کار را نکنید و بیشتر باعث دلسوزی طرف مقابلتان نشوید. 
آرامش دهنده ها 

برای تسلی دل خودتان و برای اینکه به آرامش برسید، سعی 
کنید کارهایی را که باعث آرام کردنتان می شود را انجام بدهید. 
کارهایی از قبیل صحبت کردن با یک دوست امین، پیاده روی 
کردن، دوش گرفتن، ، زیارت رفتن، پخش خیرات .در کا سعی 
کنید سرتان را گرم کرده و خود را مشغول کنید تا کمتر فرصت 

فکر کردن داشته باشید.
حل افسردگی 

اگر بعد از مدت طولانی با انجام دادن هیچ کدام از راهکارهای 
بالا، نتوانستید حال خودتان را خوب کنید و روز به روز بر شدت 
غم و اندوهتان اضافه شد و افسردگی گرفتید، حتما باید از کمک 
یک مشاور استفاده کنید. در غیر این صورت ممکن است افسردگی 

شما شدید تر شود. 

مهارت های مقابله با سوگ عزیزان 

چرا رفتی؟چرا؟من بی قرارم

خواستگاری سنتی با عرف ما هم هماهنگ تر است و با عقلانیت بیشتری توام است .در 
این بخش با نحوه ی برگزاری خواستگاری سنتی خوب آشنا شوید. 

خواستگاری سنتی خوب چه خصوصیاتی دارد؟
ازدواج درگذشته به صورت سنتی بین افراد برقرار می شد و درآن خانواده شخص پس 
ازانتخاب دختری که او را مناسب خانواده و پسر خود می دیدند، پس از خواستگاری وی 
را به عقد ازدواج پسر خود درمی آوردند. اما خواستگاری سنتی ایراد هایی نیز دارد . ما در 
این مطلب در مورد خواستگاری سنتی و نحوه درست اجرا کردن آن صحبت می کنیم. 

خواستگاری سنتی خوب، این شکلیست!
یک ایراد بزرگ در خواستگاری سنتی، کم بودن شناخت و زود عقد کردن است. خیلی 
از کسانی که به شیوه سنتی خواستگاری می کنند، قایل به محدودیت های خاصی 
هستند.  محدودیت هایی مثل تصمیم گیری فوری، کش ندادن مقدمات و محرم شدن 
بعد از چند جلسه صحبت. در این خواستگاری ها، معمولا بزرگترها اصرار دارند که دو 
طرف، شناخت بیشتر را به دوران پس از عقد موکول کنند و همین بزرگترین آسیب 
یک خواستگاری سنتی است. زمان محدودی مثلا یک یا دو ماه را برای شناخت در 
نظر بگیرید. در این مدت، خانواده ها به هیچ وجه دختر و پسر را وادار به تصمیم گیری 
زودتر نکرده یا از برنامه ریزی های عروسی حرفی نزنند. اگر تا پیش از این، خانواده 
ها نگران بودند طولانی شدن رفت و آمدها دختر و پسر جوانشان را سر زبان فامیل 
بیندازد، حالا بعد از عقد، نگران این هستند که اگر حرفی از جدایی و عدم تفاهم به 
میان بیاید، باز انگشت نما شوند. این عجله و کمبود شناخت در خواستگاری سنتی، 

آسیبی است که ترکش هایش تا سال ها بعد به رابطه زوج جوان اصابت می کند. با 
این حال، خواستگاری سنتی مزایایی هم دارد که نمی توان از آن چشم پوشید. مثلا در 
این خواستگاری ها، افراد بیشتری در انتخاب همسر به دختر و پسر کمک می کنند. 
نظرات پخته و با تجربه بیشتری به جوان ها داده می شود و حرمت بزرگترها هم بیشتر 

حفظ خواهد شد.
خواستگاری سنتی با عقلانیت بیشتری توام است

این نوع خواستگاری که با عرف ما هم هماهنگ تر است، با عقلانیت بیشتری توام است 
و قبل از آنکه دختر و پسر به هم وابسته شوند، آنها را در مسیر شناخت منطقی قرار می 
دهد. اما چطور باید این خواستگاری را از آسیب هایی که دارد دور کرد و به حالت ایده 

آل رساند؟ ما به شما خواهیم گفت:
۱- در هنگام خواستگاری رسمی ، نیازی نیست موضوع را به همه فامیل و دوست و در 
و همسایه بگویید. موضوع را تا زمان بله بران یا عقد مخفی نگه دارید و سعی کنید در 

آرامش به شناخت و رفت و آمدتان ادامه دهید.
٢- می توانید برای آنکه رفت و آمد راحت تری داشته باشید، صیغه محرمیت بخوانید 
اما این صیغه باید هم از نظر زمان و هم اختیارات محدود بوده و دو طرف بدانند که 
کارکردش فقط شناخت بیشتر است نه دلبستگی یا تماس های جسمانی که باعث 

دلبستگی می شود.
۳- به قدر کافی وقت بگذارید. با آگاهی خانواده ها با هم رفت و آمد کنید و البته زمان 
محدودی مثلا یک یا دو ماه را برای شناخت در نظر بگیرید. در این مدت، خانواده ها 

به هیچ وجه دختر و پسر را وادار به تصمیم گیری زودتر نکرده یا از برنامه ریزی های 
عروسی حرفی نزنند.

۴- در مدتی که شما مشغول شناخت یکدیگر هستید، خانواده ها هم باید با هم آشنا 
شوند، تفاوت ها و شباهت های یکدیگر را بشناسند و سعی در مصالحه داشته باشند.

٥- از مشاوره رفتن غافل نشوید. هر ازدواجی به مشاوره نیاز دارد. چون مشاور ازدواج 
ویژگی های شما دو نفر را می سنجد، بحران های احتمالی ازدواجتان را به شما می گوید 

و بر اساس آن راهنمایی تان می کند که چه تصمیمی بگیرید.
محاسن خواستگاری سنتی

همدیگر را در بافت خانواده می بینیم 
در جریان خواستگاری، فرد را در بافت خانواده اش می بینیم. روابط فرد با خانواده اش 
و نیز خصوصیات اخلاقی و ظاهری خانواده ممکن است با خودِ فرد متفاوت باشد و باید 

در کنار او، به خانواده هم توجه کرد. 
  عاطفی نمی شود 

در روش سنتی، احتمالِ عاطفی شدنِ بیش ازحد، کم تر است. چون ارتباطات هدفمند 
است و قرار است ازدواج کنیم. 

امنیت روانی وجود دارد 
دختر و پسر، در روش خواستگاری احساس امنیت روانی دارند؛ چون در یک فضای 
آشکار و چارچوب مشخص به دور از هرگونه پنهان کاری عمل می کنند و از لورفتن 

نمی ترسند. 
می شود طولانی اش کرد 

اخیراً خانواده ها جلسات خواستگاری را بیشتر کرده اند و این خودش به کسب نتیجهٔ 
بهتر کمک می کند.

ویژگی خواستگاری سنتی خوب چیست؟

خواستگاری درست و حسابی این شکلیست!






